
INTERVIEW 

At 2:31 P.M. of the afternoon of today, January 27, 2015, before the office of the Prosecutor assigned for the 
investigation to the magistrate of the Supreme Court of Justice, Alejandro Moncada Luna, located in the New 
building of the National Assembly, fifth floor, appears Ms. MARIA GABRIELA REYNA LÓPEZ, female, 
Panamanian, of legal age, Attorney-at-Law by profession, with identity card , accompanied by Mr. 
Orlando Antonio Barsallo, Attorney-at-Law, with personal identity card , with the purpose of conducting 
an interview with the prosecutor of the case and based on the provisions of article 320 of the Criminal Code of 
Procedure, adopted by Act 63 of 2008. 

You are informed that the reason for this interview is related to the investigation that this office is currently 
conducting on Mr. Magistrate of the Supreme Court of Justice, Mr. Alejandro Moncada Luna. You are informed 
that on the basis set forth in this article, the interviewee is obliged to tell the truth of everything he knows and is 
asked. 

The person is informed of their rights not to testify against themselves, their spouse, or their partner, or their 
relative within the fourth degree of consanguinity and second degree of affinity (Article 25). National Constitution. 

In this way we begin this SECOND interview: 

(Q) We want to ask Maria Gabriela, picking up the thread of the last interview, as you explained to us, in
that transaction that JR BOCAS INVESTMENT made, which later became JR PANAMA FUNDATION ...

(A) JR PANAMA FUNDATION is the owner of JR BOCAS INVESTMENT.

(Q) Perfect, it is the owner. When the transaction was being made with the company of Mr. Virzi for
development in Isla del Rey ...

(A) Aha. ALPHA BUSSINESS CORP.

(Q) ALPHA BUSSINESS CORPORATION ...

(A) Exactly.

(Q) Drafting the paperwork to buy a participation of fifty shares, as you showed us, of one thousand (of
the entire project), that is 5% of the shares of that development. What were the terms? What was the
agreed price?

(A) They were ... actually, originally it was more money. They made an offer to me of ... that is, proportionally to
what the land is; They were going to give me a good price of nine hundred twenty-five thousand (B/.925,000.00),
because I had helped them a lot in 2008, solving several problems of possessory rights in the Islands. And then,
well, they are a bit informal, but we talked, we negotiated and that was the price we adjusted. I clearly warned
them that I did not have that money at one time and that I could pay in parts, little by little, and that they had to
tell me where I had to deposit. And that was basically the agreement, and I was making the payments little by
little and they gave me my shares.

(Q) When you made these payments through these deposits, what person gave you the exact indication
of the account number and name of the company to which that account belonged to make these
deposits?

(A) Ricardo Calvo.

(Q) Ricardo Calvo?

(A) Yes

(Q) Directly from him?

(A) Directly from him. He gave it to me on a piece of paper at Manolo´s, over there in Obarrio.

(Q) Each time one of these deposits was made, either in the account at Banco Universal of  SARELAN
CORPORATION, S.A. or of CORPORACIÓN CUBEMU, S.A., was a receipt given to you, any proof of
payment?
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(A) No, the truth is that, no. Like me ... the truth speaks, I  already handled things for them and I tell the truth, to
all the other shareholders of the properties of Isla del Rey, they never received a receipt; He was writing down all
the time, he has a notebook, where he writes and signs. Then there you have everything that is being paid and
everything else. I, really, knew that this action had already been commanded to be done, it had been shown to
me, the legal representative had it. I had no doubt about that, because in 2008 I had already managed for him
the other shares of the other properties and, the truth is that everything went very well, there was no problem;
Besides that they were interested. The greatest interest of them I will tell you what it is; I represent the company
that has the concession of the Marina in Punta Coco, it is right next to a huge investment that they have there.
So, everything is in my name. Even the Marina, the shares and everything, they were taken out as my credit, so
they are mainly interested in me being part of their group because I have all the access to all the developments
that are going to be made of the Marina, which is a fifty million dollar project. That, for me, was a "win-win”,
right? Because they gave me time to pay, not like the other people who did have to let go at once, they already
benefited from my relationship and, that is, my influence on the issue of the Marina, which will give value to all
the other investments they have; because they not only have those properties, they have more things there

(Q) Sure. Well look, we analyze ...

(A) There is one thing that I want to clarify; JR BOCAS INVESTMENT is a company. JR PANAMA FUNDATION,
is the foundation that owns the shares. The beneficiary is Mrs. Jo Reynolds, as she has no heirs, and all her life,
that is, for many years I have taken care of her and her estate, I am the second beneficiary; In addition to that I
have an agreement with her: that of all the transactions that are made, if the properties are sold, I receive twenty
percent (20%), that is, for me, a good business deal.

(Q) Sure, we understand. Faced with the deposit slips there are several questions. We analyze the ID
numbers that appear in each of them. For example, the first one is , there is another ID number
that is  there is another one that is  and, . That is, these people with these
signatures, and these ID numbers, that is, this person made these two deposits: one hundred twenty-five
thousand dollars (B/.125,000.00), on May 4, 2013; and later on June 12, 2013, one hundred twenty-five
thousand dollars (B/.125,000.00). The person who has these signatures, and who signed here ... (The
deposit slips are present).

(A) No idea who that is, of all the messengers I had ...

(Q) I am going to tell you who owns that identity card. That certificate corresponds to Mr. Josimar Ameth
Aguilera Ayala.

(A) Aha, exactly.

(Q) Good. Josimar, acknowledges having worked with Reyna Y Asociados, and until a while ago, I
understand, having transferred to another firm.

(A) To another firm, yes.

(Q) With you.

(A) Yes, exactly.

(Q) Now, the information provided to us by the Electoral Court, in which, obviously, the scam that
appears on the ballot does not correspond to the base of the ballot ...

(A) I have nothing to do with it.

(Q) We were obliged to quote ...

(A) Josimar ...

(Q) ... to Mr. Josimar ...

(A) Yes, he told me.

(Q) And indeed, he did not acknowledge having made these deposits.

(A) No? He deposited, he made these deposits, what he probably didn't recognize was having filled the slip.
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(Q) No, he did not recognize that the signature that appears on the slip is his signature, why should he
put his ID number at the side of a signature that does not belong to him?

(A) Honestly, Josimar was the messenger, I don't fill out the deposit slips. Deposit slips were always filled in the
office before, along with the check. I do not know if the staff that was there made the signature and put the ID
number. That, I don't have the slightest idea, because I never! have taken care of these things. I know, and I
have always seen, that together with the checks, because of problems that happened that people arrived and
made the wrong slip, etc., etc., it was always filled to ... what is it called ?, in the office , along with the check,
with the account number, so there would be no deposit problems.

(Q) In the interview he had in this prosecutor's office, he stated that he did not know said transaction.

(A) Well, but he acknowledged having made the deposit.

(Q) No.

(A) Yes, he told me that he acknowledged having made the deposit, at least.

(Q) No, he acknowledged having made deposits, not these deposits.

(A) Well, but what will you remember, and I much less. I do not make deposits, nor do messenger work at my
office.

(Q) Now, these are the only two deposit slips in which the ID number coincided with the name of a
person who worked with REYNA Y ASOCIADOS. The only person. All right. With respect to the other
certificates, ID  is in this deposit slip.

(A) It belongs to?

(Q) It belongs, according to the Electoral Tribunal, to Mr. Brigldo Herrera González.

(A) I don't recognize that name.

(Q) Mr. Brígido Herrera González, the photo is shown immediately.

(A) I don't know, he might work with some courier service that we use, maybe.

(Q) Mr. Brígido Herrera González, according to his own statements, has more than 20 years of not
coming to Panama City.

(A) Ok.

(Q) ... To date. He lives, as you can see, this is his signature on the card, and this is the signature that
appears on the deposit slip.

(A) “Áyala vida” (wow).

(Q) It is not an ordinary deposit, it is a deposit of seventy-five thousand dollars (B/. 75,000.00).

(A) And this ... (Looking at the signature on the slip, with the signature that appears on the copy of the
identification card), Who would it have been? In the office? Let's see whose handwriting this is. Can I borrow the
other slips, to see them? I remember sending checks, but I never take care of the courier. Never! Ever! This is
like another person; and it does not appear in the bank? In the bank, the photo of the person who made it does
not appear? (Compares the handwriting of the slips). It seems that this was the same. Not this one, this one is
different. This is from Josimar.

(Q) In the Josimar ID card, it is not signed by Josimar.

(A) Okay. No, I don't sign the slips either as I sign on the identification card.

(Q) No, he denied that this was his signature.

(A) Okay.

(Q) Good.

(A) With that, I acknowledge having made the checks.
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(Q) This is other identification card, , corresponds, according to the Electoral Tribunal to Jorge 
Alexandre Núñez González. His ID is this, (The Id card of Jorge Nuñez González is presented to him). 
Jorge Alexandre Núñez González, also, as you can see, has a very different signature from the one on 
the slip and he was already summoned by the Prosecutor's Office. 
 
(A) And what did he say? 
 
(Q) And he does not recognize having ever worked for REYNA Y ASOCIADOS.  
 
(A) Does he not work in a courier service? 
 
(Q) Not for any law firm. He is 19 years old, and in his lifetime, he has only worked at a call center. 
 
(A) Not in a courier service? 
 
(Q) Not in courier service, and as you can see at a glance, it is not his signature, he did not know that ... 
 
(A) No, it is not his signature at all. 
 
(Q) And he didn't know that he also made that deposit. 
 
(A) Okay. Honestly, I come back and I repeat, I sent to make the checks accordingly, because that is what 
corresponds to me. Everything. 
 
(Q) What do you think is the reason that no signature matches people who have worked with the firm, 
except Joslmar, and Josimar himself is unaware of having made those deposits? 
 
(A) The only thing that could happen is that some of the people who worked with me have done that, and I would 
have to check my own other slips, to see if such irregularities have been going on for a long time, because I 
personally repeat, He didn't do anything for me that had not to do with messaging. Anything! They confirm to me 
that it has already been deposited, and it has already been received, and I have nothing to do with it. But I made 
the checks, yes. 
 
(Q) Look at this interesting case. Now we are going to see the deposits of CORPORACIÓN CUBEMU. 8-
636-717, is the number that appears on the identification card. The Electoral Court says there is no such 
identification card. 
 
(A) Wo! 
 
(Q) , there is no such identification card. And in the case of ...  
 
(A) But it's the same handwriting ... 
 
(Q) ... of ID card  corresponds to Mr. Kelvin Elpidio González Bartuano, and as it is 
handwritten, we look for it by the option of . These are the people. 
 
(A) The only thing that can occur to me ... 
 
(Q) Kelvin Bartuano, this is the identification card of Kelvin González Bartuano ... 
 
(A) None of those gentlemen have worked with me, except Josimar.  
 
(Q) And Nuritza. 
 
(A) None of those people, I do not recognize that person. Not at all!  
 
(Q) Well, they don't acknowledge having done so either ... 
 
(A) Not at all! The only thing that could occur to me what has happened is, sometimes in history I had a case 
where I ended up declaring before the Drugs Prosecutor. And I had to declare, because it was a sale of shares, 
it was the Figali case. Then, there were staff from my office that was also cited, that was at the beginning of 
the—, that was at the time, starting Martinelli, and precisely, -2009- Exactly. For deposits made, which I later, 
fortunately as that was an old case of drugs, I have kept the file for many years and had the receipts. I had the 
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vouchers and everything, but the people who signed were called to declare and that I think influenced my office 
very negatively, every time a deposit is made. 

(Q) Is the information falsified?

(A) ... They probably do it, so as not to have to return to this situation that we pass the beginning of the 'reign' of
Mr. Martinelii. Unfortunately, it was a very cumbersome situation and affected the staff in the office very much.

(Q) Well, in summary, there are seven deposit slips for a total sum of five hundred twenty-five thousand
balboas (B/. 525,000.00).

(A) I acknowledge having made all checks.

(Q) And there is not a single person who takes any responsibility whatsoever, for his signature and his
ID  card for making those deposits.

(A) But Josimar acknowledges having made the deposits.

(Q) No.

(A) If it is on that date, he did it.

(Q) And Josimar denied that this was his signature.

(A) He denied it his was signature, I say, with that criterion ...

(Q) And he did not know that he made this deposit.

(A) Deputy, every time I make a deposit, I sign with my initials. I did not sign with my complete signature, with
that criterion. Also, in the office ...

(Q) One thing is an abbreviated signature with initials, which one can recognize ...

(A) Of course.

(Q) ... and another thing is a signature that one does not recognize. And this is what happened, in the
case of Josimar.

(A) I do not make deposits.

(Q) The rest of the people are fictitious.

(A) I don't make deposits. Doctor.

COUNSEL ORLANDO ANTONIO BARSALLO:  Here the important thing is she has acknowledged having 
done the payments 

(Q) Counsel, with pleasure ...

(A) The payments were made and the checks were taken from my account, and I remitted them myself, that is, I
gave the order for them to be remitted. The only thing that can occur to me is that situation, which unfortunately,
well …

COUNSEL ORLANDO ANTONIO BARSALLO: And the Bank may have a ... 

(A) You must have the information, who it was from. I do not have any problem. That is the only thing that occurs
to me, because unfortunately after the Figali case, that situation affected many people in the office.

(Q) Well, counsel, let's go to another line of questions. Do you know Mr. Oscar Rivera?

(A) Mr. Oscar Rivera is a Puerto Rican investor. I do not know him personally, whom I  know is his contact,
which is Mr. Frankie López. They had offices next to us in Obarrio, there they were in El Esplendor, here in the
P.H. Central. Yes, I do.

(Q) Do you know the name of the company they have?

(A) They are OMEGA, but what I did was a sale with a company called PUNELA. I supplied that contract.
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(Q) How? 
 
(A) PUNELA. 
 
(Q) Do you know Mr. Francisco Feliú? 
 
(A) Francisco what? 
 
(Q) Feliú. 
 
(A) No. 
 
(Q) Don't you know Francisco Feliú? 
 
(A) No. 
 
(Q) Mr. Salvador Del Toro? 
 
(A) No. Of that company, basically the contact is Mr. Lopez. 
 
(Q) Frankie Lopez. 
 
(A) Yes, Frankie López. 
 
(Q) And do you know the company PR SOLUTION? 
 
(A) No. I know PUNELA, which is what he did, let me see, I contributed that contract the other time I came, I 
provided a copy of the contract. Let's see, (looking through the documents he brought), of all the sales and 
mortgages I brought him, here it is, PUNELA DEVELOPMENT CORP. (Shows the prosecutor a copy of a 
promissory of sale), 
 
(Q) Was this sale registered? 
 
(A) No, that was a promissory agreement. Still the release of the mortgage is in ... it was defective in the Public 
Registry. We did.,. 
 
(Q) When did the papers enter the Public Registry?  
 
(A) Of the mortgage? At the end of November. 
 
(Q) 2014. 
 
(A) Yes, because we had a delay, because I committed to materialize when power reached the property, and 
that happened at the end of this year. At that time I released the mortgage and I think the deed came in early 
December. And from there, what was left was to execute. 
 
(Q) So, you don't know Mr. Francisco Feliú.  
 
(A) No. 
 
(Q) Nor the company PR SOLUTION? 
 
(A) No. Let me see, I received, -Let me see the payments of where they went- (check the documents you 
brought for the interview), PR SOLUTION, ah, yes, here is one, one of the checks is from PR, the two checks 
are from PR, from BBVA Bank. The two checks. 
 
(Q) What is the reason for the ...? 
 
(A) Why? 
 
(Q) ... why REYNA Y ASOCIADOS receives these monies? 
 
(A) Based on the promise of sale. We had a term to be able to make the closing, We had, originally, six months, 
then we extended it, six more months and from there we had this power issue pending. Power was actually 
installed at the foot of the property. 
 
(Q) REYNA Y ASOCIADOS. 
 
(A) We are depository agents of everything JR does. JR's accounts disappeared a long time ago, in addition to 
us, for tax purposes, we prefer to do so,  
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so that she does not have to be making extraordinary statements there in the United States, because she is the 
beneficiary. The US rule changed, it changed years ago, about two years ago. Before, one could have a 
foundation, and said that the foundation was Panamanian and that the relative was not Panamanian, now, the 
rule says that if the beneficiary is from another country. You still have to pay the taxes. And well. 
 
(Q) What happens is the following. As it is our responsibility to investigate where the funds that entered 
into an account apprehended by us came from, linked to the crimes of unjustified enrichment of a senior 
official of the board, money laundering and corruption of public servants, it is then up to us to 
investigate from where that company had obtained the funds to make the deposits of these slips. And 
this is how on April 26, REYNA Y ASOCIADOS, which had in its balance one thousand eight hundred 
fifty-two balboas with eighty-four cents (B /. 1,852.84) ... 
 
(A) On that account ... 
 
(Q) ... had sufficient resources to be able on May 3, 2013 to issue a cashier´s check for one hundred and 
twenty-five thousand Balboas (B /. 125,000.00) that was what caused this first deposit slip  on May 4 of 
2013. That is, one hundred twenty-five thousand balboas (B /. 125, 000.00) that entered into an account 
of the company SARELAN CORPORATION, S.A. at Banco Universal, which according to the 
investigations that this Prosecutor´s office has performed, was created by Alejandro Moncada Luna and 
his final beneficiary is Alejandro Moncada Luna. Then, we realize, through diligence in the respective 
banks, that on April 25, 2013 REYNA Y ASOCIADOS has received or has been drawn since April 25, a 
check from the PR SOLUTION company, whose legal representative is Mr. Francisco Feliú. 
 
(A) That was the first .. 
 
(Q) Who you say you don't know. 
 
(A) I don't know him. Not the legal representative, no. 
 
(Q) Mr. Francisco Feliu signs this check for two hundred and fifty thousand Balboas  
 
(A) I have no idea who Mr. Francisco Felíu is. 
 
(Q) On the REYNA Y ASOCIADOS account it enters on April 26, 2013, exactly one week later, REYNA Y 
ASOCIADOS buys a cashier´s check and deposits it to the account indicated a while ago by SARELAN 
CORPORATION, linked to this investigation to the crime of unjustified enrichment, money laundering, 
and corruption of public servants. When we went to find out who PR SOLUTION is, it has no notice of 
operations in Panama, it is what is known in our setting, as a paper company, but REYNA Y ASOCIADOS 
received, sorry, PR SOLUTION received that money from an account that belongs to the company 
OMEGA ENGINEERING INC. OMEGA ENGINEERING INC. is a contractor of the Judicial Branch, it is the 
company that develops or builds the  with a contract of 
approximately  and by the same date was charging an account with state resources. 
That is to say, from the resources of the State, from an advance that was given to OMEGA 
ENGINEERING, the  left for PR SOLUTION that 
subsequently went to REYNA Y ASOCIADOS from which the financing of this cashier´s check, from a 
company that only had  was 
enough resources to pay ... 
 
(A) In my account it fluctuates constantly and what you don't mention is that, as you have the record of my 
accounts, you can see that my balance fluctuates, goes up low, goes up, goes down, ... 
 
(Q) Indeed ... 
 
(A) ... because I make a lot of sales for third parties, so that fluctuation is constantly happening, because that 
money is used, precisely they are not my personal savings, or anything like that, those are monies that are used 
to acquire, to pay, to pay mortgages, to pay properties, to pay taxes, to pay many things. 
 
(Q) Yes. 
 
(A) And you will be able to observe it throughout, and I imagine, that is, that of the contract, the truth, honestly, I 
met the people of OMEGA in 2012, when they were my neighbors, then they moved. They told me they wanted 
a property in Pedasi, and I managed several properties in Pedasi,  
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and in Tonosí, in that area, and I gave them that moment. -I remember clearly, because I was pregnant-, I gave 
him the information, I said: "You let me know, if you are interested." They did their 'due diligence', they have their 
lawyers, they found out about the property, I understand that Mr. Oscar himself was, etcetera, etcetera and so 
on, and say, one day they called me and told me they were interested. 
 
(Q) Why ... 
 
(A) I, anyway, to make it clear ... 
 
(Q) ... if this Purchase and Sale Promissory Agreement that you submitted some time ago, has the date 
of April of the year 2013? 
 
(A) Because it was on that date that we did it. 
 
(Q) Why, it is not until November, after this case has been opened, after the magistrate, even was ...? 
 
(A) November? The first payment ... 
 
(Q) ... what do you do ... 
 
(A) The first payment was April 26. 
 
(Q) No. Don't get ahead of my questions. Why is it until November - as you said in this interview - that 
you make the attempt to register it in the Public Registry? 
 
(A) NOOO, registering the discharge of the mortgage of the property. The property has a mortgage.  
 
(Q) That is, this is a transaction that has not been perfected. 
 
(A) Not yet perfected, and they owe me five hundred thousand dollars (B / .500,000.00)  
 
(Q) Why are you owed five hundred thousand dollars (B/. 500,000.00)? 
 
(A) Because it's for a million. It's for a million and the mortgage was recently discharged. I paid the mortgage. 
 
(Q) Highlight in view of anyone, the fact that with whom you made this procedure you pay with a paper 
company, which only receives two hundred and fifty thousand dollars (B/. 250.00.00), and then buy the 
cashier’s check with which it pays REYNA Y ASOCIADOS, but it turns out that those two hundred and 
fifty thousand Balboas (B/. 250,000.00) came from a contractor of the Judicial branch who had just 
collected an account in the Judicial Branch, Alexandre Tchervonny. 
 
(A) No Idea. 
 
(Q) Who is Alexandre Tchervonny? 
 
(A) No idea. 
 
(Q) There is an income in the REYNA Y ASOCIADOS account, 
 
(A) Ahhh, Alexandre Tchervonny yes, 
 
(Q) YES, Who is Alexandre Tchervonny? 
 
(A) A customer of mine. 
 
(Q) I could ... 
 
(A) He owed us some money. 
 
(Q) Who is he? 
 
(A) Russian. 
 
(Q) I ... 
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(A) Russian. He is Russian and does not live here. 
 
(Q) Could you give me information about Mr. Alexandre Tchervonny? 
 
(A) No. 
 
(Q) Why? 
 
(A) Because Mr. Alexandre Tchervonny does not live in this country. Mr. Alexandre Tchervonny is a person who 
came to do some operations in Panama. 
 
(Q) For what date? 
 
(A) I don't know, it will have been there, right there by that date. 
 
(Q) Do you have any phone number where he is it located? 
 
(A) Currently no, Mr. Alexandre Tchervonny did some transactions here in Panama, he left. He returned with his 
family there to Canada and from there I knew nothing more. 
 
(Q) Does he live in Canada? Canadian citizen? 
 
(A) What Mr. Alexandre told me was that he lived in Canada, He gave me a copy of his passport, everything 
else, I provided the bank with information that they asked me, and so on, and so on. 
 
(Q) Could you provide this information of Mr. Alexandre Tchervonny to this prosecution? 
 
(A) Not without the authorization of Mr. Alexandre. I am very sorry, because unfortunately you are asking for 
information about people who have nothing to do with this investigation ... 
 
(Q) It has to do a lot to do with this ... 
 
(A) ... and it is directly related to the fact of the confidentiality that I have to keep with the operations that my 
clients do. 
 
(Q) It is probable you will have to disclose this information to the Public Ministry. 
 
(A) Well, then, so be it, because I can't ... 
 
(Q) So, you refuse to give the information ... 
 
(A) I cannot give the authorization of a person who has not authorized me to give information about him, 
especially that person. 
 
(Q) It is that you are obliged to tell the truth of how much you know and are asked. You are a lawyer and 
you know that article 320 of the Criminal Code of Procedure ... 
 
(A) I am a lawyer and precisely, I have to keep the confidentiality of things my clients do. And if my client has not 
authorized me to reveal personal information about him, unfortunately ... 
 
(Q) I am not wanting you to give me personal information ... 
 
(A) Mr. Deputy ... Well, that's what you're asking me for ... 
 
(Q) All I'm asking is that you tell me where I can locate, as a prosecutor, Mr. Alexandre Tchervonny. Do 
you refuse to do it? 
 
(A) I do not deny, I simply, I no longer have contact with Mr. Alexandre Tchervonny. I only performed certain 
operations for him them. 
 
(Q) But the information you have, this prosecution requires. 
 
(A) I don't have it anymore. Mr. Alexandre Tchervonny was here in Panama, I had a cell phone with which I was 
in contact with him ... 
 
(Q) What was the reason he transferred two hundred thousand Balboas (B/. 200,000.00) to the REYNA Y 
ASOCIADOS’ account on June 6, 2013? 
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(A) Well, because he did some Real Estate operations. 
 
(Q) What operations? 
 
(A) I can't reveal it, unfortunately. If you want me to support you, I will gladly search my records and everything 
else. You summon me here to ask for information from my clients, that is, if you go then, to grab the entire list of 
clients that I have, I am very sorry, I have an obligation with my clients. So, what are you going to ask me, the 
Buenaventura deposits, and the deposits of all the clients that I represent. 
 
(Q) I am asking you only for the information we require for the investigation. 
 
(A) Unfortunately, Mr. Alexandre Tchervonny, he does not reside here. 
 
(Q) And I ask for a very simple reason, the statement of REYNA Y ASOCIADOS, indicates that as of June 
6 on that date REYNA Y ASOCIADOS maintained a balance of four thousand one hundred and one 
Balboas with forty-three cents (B/. 4,101.43). As with that first cashier’s check that was entered by PR 
SOLUTION, of  which served to finance the first 
REYNA Y ASOCIADOS cashier’s check to SARELAN CORPORATION, that deposit of two hundred 
thousand balboas (B/. 200,000.00) of Mr. Alexandre Tchervonny. 
 
(A) Tchervonny. 
 
(Q) Tchervonny, I'm reading as the statement says. The one who helped REYNA y ASOCIADOS finance ... 
 
(A) Exactly … 
 
(Q) ... the second cashier’s check. 
 
(A) And Mr. Alexandre Tchervonny by chance hires someone, I don't know you're the one with the list of 
contractors. 
 
(Q) Precisely, that is why I am asking for the information. 
 
(A) Well then. 
 
(Q) That's why I'm asking you, it's not ... 
 
(A) ... you are going to have to look for him on your contractor list, because I don't know who the contractors of 
the Court are; for starters, you are the one who informs me. Second, Mr. Alexandre Tchervonny did not carry out 
any operation, either with the State or with anyone, he came to carry out very specific operations, of which, until 
a non disclosure agreement is signed, I have nothing more to say about it, about the operations of Mr. 
Tchervonny, because I am not authorized. That is the reality. And because not only, that is .. 
 
(Q) For the purposes of this investigation, it is important, and you are refusing to ... 
 
(A) I am not refusing ... 
 
(Q) ... grant the information ... 
 
(A) ... I am informing what is my obligation as a lawyer, and I understand that this is an interview and not an 
inquiry. 
 
(Q) It is an interview. 
 
(A) Exactly. 
 
(Q) And that's why I'm asking for your collaboration, as we did last time ... 
 
(A) I am telling you that I cannot provide confidential information about this client at this time. You have asked 
me for timely information about JR and I have given it to you, Okay. 
 
(Q) You must recognize that if it were not for that transfer of two hundred thousand Balboas (B /. 
200.00.00) that was made on June 6, it would not have been possible to purchase the cashier’s check of 
June 12 … 
 
(A) Indeed ... 
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(Q) ... by REYNA Y ASOCIADOS.

(A) Indeed.

(Q) After the month of April, which was when the first cashier’s check was written by PR SOLUTION,
which entered the REYNA Y ASOCIADOS account, which we mentioned a while ago, another check was
drawn. Another check by PR SOLUTION.

(A) Exactly. They made two payments.

(Q) A second check was issued on July 12 of 2013 ...

(A) (Searching among his papers). Here it is, deposited on the 13th...

(Q) ... who entered or entered into the REYNA Y ASOCIADOS account on the day of July 15, 2013?

(A). When it became effective. The deposit was on the 13th ... 

(Q) It was deposited on the 13th and became effective…

(A) On the 15.

(Q) On July 15, 2013, also from this paper company, which you say you do not recognize ...

(A) I don't recognize.

(Q) Also signed by Mr. Francisco Feliu that you say not to recognize.

(A) I don't know him.

(Q) And as happened in the month of April, a disbursement was made to a contractor of the judicial
branch, and also, part of those resources, in this case, seventy-five thousand balboas (B /. 75,000.00) on
July 17, and seventy-five thousand Balboas on July 18 (B /. 75,000.00), entered into the SARELAN
account, as indicated by deposit slips.

(A) Exactly. Although only one deposit had to be made, but ... they were two consecutive, right?

(Q) Yes. That is, on this occasion the two hundred and fifty thousand Balboas (B/. 250.00.00) that entered
the REYNA Y ASOCIADOS account, one hundred and fifty thousand Balboas (B /. 150,000.00) went to an
account identified with the unjustified enrichment of Alejandro Moncada Luna, who as president of the
Court has awarded a contract to the company OMEGA ENGINEERING.

(A) Of which I did not know, until today, I found out. I have no idea what these people do. I know who the man
was, because I investigated him, the owner, of a multinational, and everything else.

(Q) Who?

(A) Mr. Oscar. That is, when they contracted with me, obviously, I'm going to verify.

(Q) Did you investigate Oscar Rivera?

(A) Of course, obviously I wasn't going to make a contract with people I didn't know who he was, and besides.
As much as we were office neighbors.

(Q) And what did you find?

(A) That they have businesses around the world. The man is a multimillionaire.

(Q) Mr. Oscar Rivera.

(A) Exactly, he has a multinational, as far as I understand, what they did, I honestly don't know. I met Frankie at
Rausch, and there, I basically gave him my card, they told me that they were looking for properties in the Azuero
area, that Coclé seemed very expensive, and so on, and so on and I sent them information. Then, I gave birth
and was on leave,
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and it was not until I returned from leave, that I returned at the end of March, that then, we materialized the 
transaction. And from there, obviously, without money, I had JR’s money, I had to pay things, I had to pay 
ALPHA. 
 
(Q) These copies ... 
 
(A) I didn't bring color copies, you made a copy here, and I didn't. I brought black and white copies. Those copies 
are not mine. 
 
(Q) These are from the discovery at Banco Universal. There is an interesting situation regarding this slip 
and that is why I called you in the morning so that... The Bank has provided these copies today, during 
the morning at this time Banco General, this came from a discovery, and this is what the officer of the 
discovery has just brought. 
 
(A) I want to make the clear that the one who has to meet this bunch of people, is the people of IGRA, who are 
the lawyers of and has PUNELA INVESTMENT, what is it called?, domicile in IGRA. I understand that PUNELA 
had no account, that is what I understood. To me, after they have paid, I don't have any problems, but PUNELA I 
am not sure has an account, which is the buyer. 
 
(Q) There is a situation with these slips. And from the first interview I asked him if he remembers, there it 
is transcribed ... 
 
(A) Aha. 
 
(Q) ... I asked him why were they original? 
 
(A) No idea, but those are the ones that brought me to the office. 
 
(Q) These four. So, in the discovery we subsequently performed at Banco Universal ... 
 
(A) And they have the seal. 
 
(Q) ... we found out about these four slips. These others are the slips of the current accounts ... 
 
(A) Of the current accounts. 
 
(Q) ... which is a copy on chemical paper. 
 
(A) Exactly. 
 
(Q) However, these are original, these slips and we were very interested in this. And when we did the 
discovery at Banco Universal, they told us that it was impossible .... 
 
(A) Well, that was what they gave us. 
 
(Q) ... that this had happened. 
 
(A) But that is what they gave us, and they have the seal of Banco Universal. 
 
(Q) This is something we can... 
 
(A) You verify what you want, I have acknowledged having made the checks, and I have recognized that these 
deposits come from me. 
 
(Q) We are going to require what you have here, they are the original deposit slips, and Banco Universal 
duly authenticates them. For us it is extremely important that one of those involved in the case or 
involved in the facts is one, perhaps, the most important shareholder of this bank ... 
 
(A) To whom I was supposed to be buying this, and who is supposed to be the owner of these witch companies 
that have put me in such problems. 
 
(Q) Exactly. So, in order to continue with our judicial proceedings, we will require these originals. 
 
(A) Of those originals? 
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(Q) As evidence within the process. 
 
(A) I mean, I don't have any problems, but I do want my authenticated copies. You have to understand that this 
is my proof of payment. 
 
(Q) Yes, correct. But in addition you already have on your side, 5%. 
 
(A) I already have my 5%. But still. 
 
(Q) Sure, it's important. And believe, as soon as the investigation is over we will return your slips. 
 
(A) No, it's fine. I have no problem in leaving all the originals, when they give me my authentic copies, because I 
have to have a copy of all my things. Finally, I say, as long as I have the bank support I don't have any problem, 
but with these, I don't want to know about these accounts anymore, so I don't want to ask for any information 
from them, so I just have to I stay with my proof of the payments I made. 
 
(Q) Good. There are a couple of additional questions and let's look at this case. Here I have a document 
dated January 27, 2015, addressed to the prosecutor, in this case, in which authenticated copies of the 
original deposit slips that are guarded by the bank are attached, in the name of SARELAN 
CORPORATION, SA, from May 4, June 12, July 18 and July 19. 
 
(A) Ok, authenticated copy ... 
 
(Q) That is, what he wants to say is that the interesting thing is that they in the bank have some originals 
and you have other originals in your possession, according to what the bank establishes, the bank's 
policy, this should not occur. 
 
(A) I tell him the truth. This is what is in my files, but I personally do not take care of the messenger, I have never 
taken care of it, and when they told me that I had to come here, I looked for everything, I could have not brought 
them, if there were anything morbid in this regard, I could have not brought them, but I brought them. I could 
have brought you simple copies, I brought everything in due form, because I thought I would need it. 
 
(Q) Sure. 
 
(A) I make the clarification, I received five hundred thousand dollars, but only one part, I used it to pay the 
ALPHA contract, I used other money from other things. And besides, there is money left over that is to pay the 
mortgage, which was seventy-five thousand dollars (B /. 75,000.00). 
 
(Q) Actually, according to the account statements of REYNA Y ASOCIADOS to pay one hundred twenty-
five thousand in June to SARELAN CORPORATION, the transfer of Alexandre Tchervonny was required 
to make the deposit. 
 
Serafina Paz. 
 
(A) No idea. Serafina Paz? 
 
(Q) Bazz. 
 
(A) Bazz? 
 
(Q) Serafina Bazz do you know her? 
 
(A) That is Alexandre's wife. 
 
(Q) Serafina Bazz, is Alexandre's wife. 
 
(A) It's Alexandre's wife, currently 
 
(Q) Serafina, Alexandre's wife. 
 
(A) Aha, she is Alexandre's wife, exactly. 
 
(Q) The transfer, that came in, was an international transfer, that came from FROST BANK. 
 
(A) Yes, it is international. I will gladly assist you, if the client authorizes me, but honestly, with that particular 
client, I tell you, I even executed a non-disclosure agreement. 
 
(Q) But you tell me that you don't keep in touch with her? 
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(A) No, but my non disclosure agreement is effective, regardless of whatever. And for the record, it must be 
there somewhere that I paid Mr. Rafael Leona, who was the one he had, who was the mortgagee, I paid him, 
obviously from money that came from that sale. 
 
(Q) When that contract of Isla del Rey was entered into... 
 
(A) ALPHA ... 
 
(Q) ALPHA, was any contract of sale signed? 
 
(A) We had something at the beginning, but just, they are very informative, the truth is that I was not worried, 
because I "had the pan by the handle”, they needed something from me that they didn't have. And if there is a 
something that I know of Mr. Virzi, is that as long as one has something he needs, he complies. 
 
(Q) And you remember, what was the date on which the ... was made? 
 
(A) The agreement with ALPHA? The agreement with ALPHA was (searching among her documents), let's see, 
it was more or less when the action was issued ... that was in early 2012, if I remember correctly. We are going 
to look, here it is, it was issued on September 12, but before that, I will see, when were the first deposits I made 
to CUBEMU? 
 
(Q) CORPORACIÓN CUBEMU, June 25, 2012 ... 
 
(A) Over there. 
 
(Q) That is, here it appears on June 25, 2012 and the ... 
 
(A) So that they know that there is lapsus, because in the meantime, as well as I was pregnant, my son's father 
had surgery, we had to go to Colombia, he had a relatively long convalescence, from there, I gave birth in 
December, on December 14, 2012 and I was on leave until the end of March. 
 
(Q) We were very interested in the first payment that was made on June 25 or the first deposit ... 
 
(A) On June 25, yes, and I did ... 
 
(Q) ... to a company also related to research such as CUBEMU. 
 
(A) Exactly. And I did that with my funds. 
 
(Q) Exactly. 
 
(A) I did that with my funds, I didn't do it with JR funds, because at that time JR had not produced enough to 
make that payment, but I wanted to. 
 
(Q) But when did you do it with JR funds? 
 
(A) What thing? 
 
(Q) All payments were made from REYNA Y ASOCIADOS. 
 
(A) Yes, that is, but JR does business, I receive the money, but that money, the first payment I remember, I 
remember using my money, then I reimbursed it and when the five hundred thousand was paid dollars, I 
refunded my money. 
 
(Q) Yes. There are eighty thousand dollars (B. 80,000.00) paid or deposited in CORPORACIÓN CUBEMU, 
on June 25, 2012. That day, eighty thousand balboas (B /. 80,000.00) were entered into the REYNA Y 
ASOCIADOS de Banistmo or HSBC account. On June 20, eighty thousand Balboas (B /. 80,000.00) 
entered, and on June 26, this cashier’s check was made to make this deposit. Do you remember that 
operation? 
 
(A) There were several operations at that time, I was charging ... 
 
(Q) Is the exact amount that enters, the same amount that comes out? 
 
(A) Eighty thousand dollars (B /. 80,000.00). 
 
(Q) Eighty thousand (B /. 80,000.00) entered on the 20th and eighty thousand (B /. 80,000.00) left on the 
25th. 
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(A) Who paid? I do not remember. Which of all the accounts I had?

(Q) Well, we did the discovery process ...

(A) There it must be.

(Q) ... and we found that it was REYNA Y ASOCIADOS.

(A) Ah, ourselves?

(Q) From Banco General.

(A) And in Banco General, who? There must be a bigger deposit, then.

(Q) That is, in Banco General ...

(A) You have the whole record of my account, so I must say so.

(Q) The question is, why REYNA Y ASOCIADOS, which has an account in Banco General, which has an
account in Banistmo decides to make a check of the account of the Banco General to buy a cashier’s
check and deposit it in the Banistmo account, of REYNA Y ASOCIADOS also, on June 20, and then five
days later, write this check. Why?

(A) In Banistmo?

(Q) Why not pay directly from Banco General? Why not buy the REYNA Y ASOCIADOS check from the
Banistmo account?

(A) The truth is I don't know, because what happens is that a .., there was a time that I had people who also
signed with me, and there are other people, in Banistmo I think he signed himself, I don't know if I was there or
wasn’t there, or we waited pending some confirmation at that time and the deposit would have been made. If I
am going to leave, at least that I leave the city a lot, I left funds, if there is an operation in an account where I can
sign, and not only me and I give the instructions. In addition, Banco General is more picky about operations.

(Q) This operation you preferred to do ...

(A) Through Banistmo? Yes. Many operations were done through Banistmo, especially things that came in
transfers or whatever, or had to wait or...

(Q) Was it more comfortable?

(A) It was more comfortable, yes.

(Q) More comfortable.

(A) Yes, that's why you have it, because Banco General is really more fussy.

(Q) Do they have more demanding standards?

(A) Yes, and if you want to deposit more than five thousand dollars it is a drama, that is ... I handle a lot of
foreign money, then, and they ask for many things and sometimes that translates into time. I have a limited
amount time to do the operations. Maybe, I don't know, I segregated the money from a bigger account to be able
to use it for that.

(Q) It is also very interesting to us, because REYNA Y ASOCIADOS had an account whose balance as of
June 18, 2012 had two thousand seven hundred ninety-four and fifty-five cents (B /. 2,794.55), and a
deposit for two hundred and sixty-seven thousand five hundred and twenty (B /. 267, 520.00).

(A) On what date?

(Q) On June 18, one week before…

(A) Okay, without some fees that I charged.

(Q) ... two hundred sixty-seven thousand five hundred twenty (B /. 267,520.00).

(A) Exactly. A few old fees ...
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(Q) Only then, did you have money to ... 
 
(A) So, if it makes sense to me that then I segregated the eighty thousand dollars (B /. 80,000.00), so as not to 
mix things up. If it is something that is, JR, that JR is a separate business, it is not from the operations of REYNA 
Y ASOCIADOS. REYNA Y ASOCIADOS, is only the depositary. I segregated that money to use it in the other 
operation. That’s how it is. 
 
(Q) If two hundred and sixty-something thousand do not enter, the first Payment could not have been 
made… 
 
(A) That money, I did charge a large fee, at that time, for a large case. 
 
(Q) Of what? 
 
(A) Yes, it was a case of seven million dollars. It’s seven years old, but. 
 
(Q) You were charging at that time. 
 
(A) The man had, the case started in 2007 and they haven't talked to me for a long time. It is an arrangement 
with the client for that and three other cases I had, and for which they paid me. 
 
(Q) Who made the transfer of the two hundred sixty-seven thousand? 
 
(A) That case? That has had to be Corcione. 
 
(Q) Grupo Corcione. 
 
(A) Exactly, that we are taking the case of CEFIR, the time barred case of La Chorrera. 
 
(Q) Notice you just hit the target. Grupo Corcione comes out in these investigations, in different ways, 
not only in the acquisition of ... 
 
(A) Of the apartment? 
 
(Q) … of the first apartment, but also in the Investigations that the prosecution does with all the 
important contracts of the Court, although not formally if ... 
 
(A) But that contract they had that I weighed, I didn't refund it. And I understand, well, I will not say anything else. 
 
(Q) Yes, they charged an advance for that same date, for 1.3 million. 
 
(A) That same date? 
 
(Q) For that date. 
 
(A) What contract was that? 
 
(Q) The advance that was given from 1.3 million to 1.4 million that was given for the construction of the 
parking building of ... 
 
(A) That it was never done, that they returned the money, 
 
(Q) And so far, in 2014, they returned it ... 
 
(A) They returned the money. 
 
(Q) Now, in 2012 nobody knew that they had to return that money. So, that's why we ask you the 
question, because, well, you have a business or professional relationship ... 
 
(A) With Corcione, years ago. 
 
(Q) ... professional with Grupo Corcione and Grupo you receive ... 
 
(A) I have a case, which if I can tell you, I have a case in the Sixth Court, which I have been carrying for years, it 
is a case of 6 million dollars. 
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(Q) I want you to answer me. Grupo Corcione ... 
 
(A) But that is not the only deposit they have made to me, that is, over the years they have made me several 
large deposits. 
 
(Q) Sure. Grupo Corcione, it acquires a contract in the judicial body, charges an account, pays you fees 
for previous work and casually money from that ... 
 
(A) But they later deposited much more money that is ... 
 
(Q) ... to make the first payment of CORPORACIÓN CUBEMU, a company linked to Alejandro Moncada 
Luna. 
 
(A) I make the payment and if you, as you have noted, I have segregated the money, precisely because I did not 
want to mix one thing with another. Obviously, now, I realize why I did it at that time. If I receive a fee of  an 
amount of money, I deserved them, obviously, I use some of this money for this. 
 
(Q) Yes, and they went to give exactly one account ... 
 
(A) Where Ricardo Calvo tells me to deposit, Ufff. 
 
(Q) To an account linked to where the beneficiary of the account is Alejandro Moncada Luna. 
 
(A) Yes, but, that is, Corcione, I say, with that criterion Corcione, I do not know, you review the accounts, they 
have probably paid me five hundred thousand dollars (B/. 500,000.00) in the last three years. 
 
(Q) It is probable, but more than 50% was that payment, in the first installment ... 
 
(A) How much was the ...? 
 
(Q) Eighty thousand (80,000.00). 
 
(A) No. How much was the ...? 
 
(Q) Two hundred and sixty-seven thousand. 
 
(A) It is not half. 
 
(Q) Finally REYNA Y ASOCIADOS at CUBEMU deposits one hundred twenty-five thousand ... 
 
(A) Yes. 
 
(Q) And in SARELAN, four hundred thousand. 
 
(A) Exactly, but of different contracts and different things. 
 
(Q) Sure. And the funds that irrigate through REYNA Y ASOCIADOS ... 
 
(A) This, I do tell you.  
 
(Q) From REYNA Y ASOCIADOS without counting the case with Conceptos y Espacios, five hundred 
twenty-five thousand dollars (B/. 525,000.00) went to Alejandro's account. 
 
(A) Yes, well, nine hundred twenty-five in total. 
 
(Q) And in total, with Conceptos y Espacios. 
 
(A) Exactly. Nine hundred twenty-five in total. 
 
(Q) All indirectly from contractors of the judicial body. 
 
(A) And I imagine that if you keep searching maybe, you have, I repeat, you have the list, maybe if you keep 
looking you will find more clients of mine who are contractors. I don't even know who he is, that is, what work 
they do. I knew that Corcione with regard to this, of the parking lots they have another lawyer who took care of 
that matter and that I know, I found out, basically it was because of the scandal that there was about it. But I 
dedicated myself basically to land issues, and that is what I do to live. If all these people unfortunately, that ’s the 

[18]



problem of living in such a small country, everyone is related, directly or indirectly, I am sure that if you keep 
looking you will find more people who will have contracts in the PAN, who will have contracts, who knows in how 
many more things. Because that's my thing. 

(Q) We are only interested in the case of Judge Alejandro Moncada Luna.

(A) Good. In the case of Corcione, you would investigate better, because the truth is that Mr. Nicolás Corcione is
very tough, so it took a lot of time to collect that bill. A lot of time! And I had to threaten him to leave the case,
because otherwise he didn't pay me.

(Q) Yes, but in summary, the deposits made to CUBEMU, and the deposits made to SARELAN, as I have
been able to prove, come from contractor resources ...

(A) But not all the money ...

(Q) ... of the Judicial Branch, they sent…

(A) Not all the money.

(Q) to REYNA Y ASOCIADOS.

(A) Not all the money.

(Q) Not all the money...

(A) Not all the money

(Q) .... entered  REYNA Y ASOCIADOS and diverted to Alejandro Moncada Luna's account?

(A) Not at all, not all the money I deposited in this account is from contractors.

(Q) But if all the money REYNA Y ASOCIADOS enter the accounts, with the exception ...

(A) They are not contractors.

(Q) ... of Alexandre Tchervonny - whom we would like to be able to interview - with the exception of all
the income that was made to this account, related to Alejandro Moncada Luna, who came from REYNA Y
ASOCIADOS were financed by contractors of the Judicial Branch.

(A) What a horrible thing, is all I can say ...

(Q) During the period in which Alejandro Moncada Luna was the president of the Judicial Branch.

(A) Honestly, the fact that I have ...

COUNSEL ORLANDO ANTONIO BARSALLO: Mr. Prosecutor, as this is an interview, maybe, I can afford 
an observation. Nothing more in general, here what should be mentioned is the following. REYNA Y 
ASOCIADOS received money from people who owe it, which is proven. So-and-so, he owed me so much, 
he paid me with whose money, is another problem that can be investigated. 

(A) What matters to me is that they pay me.

COUNSEL ORLANDO ANTONIO BARSALLO: And with that money that REYNA Y ASOCIADOS received, 
it paid another company to whom they owed it as a purchase. All properly ... 

(Q) That is the version of REYNA Y ASOCIADOS.

(A) That is what sustains my evidence, and it is what I have been dedicated to for many years.

COUNSEL ORLANDO ANTONIO BARSALLO: For example, with the issue of deposits if there is a 
banking problem, they did not give the original, they gave a copy, to that bank you have to vote for the 
cashier who gave those receipts, that is a administrative problem, with forgiveness ... 

(A) And if there was any morbidity regarding this, why would I have brought them. It makes no sense.
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(Q) That we can comment once the interview ends, Counsel. However this is an interview with the
prosecutor.

COUNSEL ORLANDO ANTONIO BARSALLO: I am only telling you and that is why I asked your 
permission. 

(Q) We understand the version of REYNA Y ASOCIADOS.

(A) That is, you have to investigate.

(Q) We are not satisfied with these explanations as a prosecutor's office and that will remain in any case,
at the time, at the discretion of, in the case of Mr. Moncada Luna of the jurisdictional entity, here in the
Legislative body, and in the case of the people involved at the time, of the Public Ministry and of the
Judicial organ, who are those who have the competence in any case to carry out ...

(A) Exactly, and I have no concern about it, because I have to prove enough movements in my accounts to show
that I have been dedicated to this since 1999.

(Q) Yes.

(A) This is not a ..

(Q) To dedicate ...

(A) Let me finish, please. My company is not a paper company, my company is a company that has been
dedicated to that for years and ... let me finish Doctor!, and if I have clients who are builders who are dedicated
To this, well then. I cannot say anything else, especially because I have never handled anything that has to do
with the Court ever! I never handled any contracts related to that. The few contracts with the State that I
managed, unfortunately it did not go well, and it was in other entities, unfortunately! That I use the money owed
to my client to pay for things based on the instructions given to me by a group of people who are being
investigated, that is, we would not be talking about this, if these people were not involved in this investigation.
That is the reality. My activities in Isla del Rey are fully tested, and when I go to the Public Prosecutor's Office
you will find everything, but I have no problem. As for the Purchase, we have to close this sale and when the
Public Ministry closes the only thing that will tell me is: 'ah, a sale was made', because that is what corresponds
and they still owe me five hundred thousand dollars (B/. 500,000.00) and this process is costing me that money.
That is the reality. And here I attach the documents related to the property, where it says about the
encumbrances. There it says it is, the cancellation is suspended, a Good Standing Certificate was missing, but it
is about to be released. That was entered on December 2, but was paid before.

(Q) Yes. Allow me the contract. This Promissory Sales Contract is dated April 2, 2013, signed between
María Gabriela Reyna López and ...

(A) And the legal representative of that company,

(Q) And the legal representative of PUNELA DEVELOPMENT CORPORATION, is Luis Montaño ...

(A) Who I don't know either, because I left that document to Mr. Frankie.

(Q) It is with a company…

(A) PUNELA ...

(Q) ... totally different from who makes the transfer or the deposit, the cashier’s check is drawn.,.

(A) I am not sure that PUNELA has an account. I'm not sure PUNELA has a bank account.

(Q) Did you issue any proof?

(A) They have the receipt of the checks. That is, I have a copy of the checks, and they have been received by
me.

(Q) Receipt of the checks.

(A) Yes.

(Q) And then how did PUNELA DEVELOPMENT CORPORATION accredit that it was given ...?
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(A) That is not uncommon, that is, receiving payments from a third account, I make payments to third parties all 
the time, and it is not me, REYNA Y ASOCIADOS is not the one with the Purchase and Sale contract. That is not 
uncommon, that is quite normal, especially in a banking system like ours where people have partnerships to 
have accounts. And companies to own property.

(Q) If I could explain a little the relationship between PUNELA DEVELOPMENT CORPORATION and who 
turns the PR SOLUTION check.

(A) That is, as far as I know everything belongs to the same people. I went...

(Q) I mean, who went to do the ...

(A) I already went to the office, so you know ...

(Q) ... operation is Mr. Frankie.

(A) I went to Frankie's office, they showed me their billing statement from a company at that time, where they 
had 8 million dollars. So I had no problem. I don't care where they pay me, but what matters to me is that they 
pay me, and I will recite the two checks, and I signed their receipt.

(Q) Mr. Frankie López, do you have his phone number?

(A) Yes. (He gives a copy of the card with Frankie Lopez’s data).

(Q) Frankie ...

(A) Because you better copy the card

(Q) Don't have his cell phone?

(A) Frankie's cell phone, wait a moment, (She looks for it in her cell phone contacts). I have the e-mail.

(Q) Well, here is You don't have the cell phone then?

(A) I just sent him a message, to see if he sends it to me. I have is the e-mail. If you call it is the office.

Being 3:58 P.M. of today, January 27, 2015, we conclude this interview. 

THE INTERVIEWEE ________________________________ 
IDENTITY CARD No.  
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ENTREVISTA REALIZADA 

I 
V 

Siendo las 2:31 P.M. de la tarde del dia de hoy, 27 de enero de 2015, comparece al despacho 
del Fiscal asignado para la investigaci6n al magistrado de la Corte Suprema de Justicia, 
Alejandro Moncada Luna, ubicado en el edificio Nuevo de la Asamblea Nacional, quinto piso, la 
Licenciada MAR[A GABRIELA REYNA LOPEZ, mujer, panameiia, mayor de edad, abogada de 
profesi6n, con cedula de identidad , se hace acompaiiar del Licenciado Orlando Antonio 
Barsallo, abogado en ejercicio, con cedula de identidad personal , con el prop6sito de 
realizar entrevista con el fiscal de la causa y con fundamento en lo establecido en el articulo 320 
del C6digo Procesal Penal, adoptado por la Ley 63 de 2008. 

Se le informa que el motive de esta entrevista guarda relaci6n con la investigaci6n que este 
despacho le realiza actualmente al senor Magistrado de la Corte Suprema de Justicia, el 
Licenciado Alejandro Moncada Luna. Se le informa que con fundamento establecido en este 
mismo articulo la persona entrevistada esta obligada a decir la verdad de cuanto conozca y le 
sea preguntado. 

Se le informa a la persona acerca de sus derechos a no declarar contra si misma su c6nyuge o 
su conviviente o su pariente dentro del cuarto grado de consanguinidad y segundo de afinidad 
(Articulo 25), Constituci6n Nacional. 

De esta forma damos inicio a esta SEGUNDA entrevista: 

(P) Queremos preguntarle Maria Gabriela, retomando el hilo de la pasada entrevista, si 
como usted nos explic6, en aquella transacci6n que hacra JR BOCAS INVESTMENT, que 
posterionnente pas6 a ser JR PANAMA FUNDATION ... 

(R) JR PANAMA FUNDATION es el propietario de JR BOCAS INVESTMENT. 

(P} Perfecto, es el propietario. Cuando se estaba haciendo la transacci6n con la sociedad 
del Senor Virzi para el desarrollo en Isla del Rey ... 

(R) Aja, ALPHA BUSSINESS CORP. 

(P} ALPHA BUSSINESS CORPORATION ... 

(R) Exacto. 

(P) Hacer los tramites para comprar una participaci6n de cincuenta acciones, como usted 
nos mostr6, de mil (de la totalidad del proyecto), o sea el 5% de las acciones de ese 
desarrollo. l,Cuales fueron los terminos? l,Cual fue el precio acordado? 

(R) Eran ... en realidad, originalmente era mas dinero. Ellos me hicieron una oferta a mi de ... , o 
sea, proporcionalmente a lo que valia el terreno; me iban a dar un buen precio de novecientos 
veinticinco mil (B/.925,000.00), porque yo las habia ayudado bastante en el aiio 2008, 
resolviendo varies problemas de derechos posesorios en las islas. Y entonces, bueno, ellos son 
un poco informales, pero hablamos, negociamos y ese fue el precio que ajustamos. Yo les 
adverti claramente que yo no tenia ese dinero de una vez y que yo podia pagar par partes, poco 
a poco, y que ellos me tenian que decir d6nde tenia que depositar. Y ese fue basicamente el 
acuerdo, y yo fui hacienda los pagos poco a poco y ellos me entregaron mis acciones. 

(P} Cuando usted hacra estos pagos a traves de estos dep6sitos, l,que persona le dio la 
indicaci6n exactamente del m'.imero de cuenta y nombre de la sociedad a la que pertenecia 
esa cuenta para hacer estos dep6sitos? 

(R) Ricardo Calvo. 

(P) l,Ricardo Calvo? 

(R)Si. 

(P} tDirectamente de el? 

(R) Directamente de el. Me lo dio en un papelito de Manolo's de alla de Obarrio. 

(P} Cada vez que se hizo uno de estos dep6sitos, ya fuese en la cuenta de Banco 
Universal de SARELAN CORPORATION, S.A. ode CORPORACl6N CUBEMU, S.A., l,se le 
entreg6 a usted un recibo, alguna constancia del pago? 
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(R) No, la verdad es que no. Como yo ... yo la verdad le habia manejado ya cosas a ellos y le digo 
la verdad, a todos los otros accionistas de las propiedades de Isla del Rey, nunca se les entreg6 
un recibo; todo el tiempo se iba anotando, el tlene como una libreta, donde va anotando y uno 
firma. Entonces ahi se tiene todo lo que se va pagando y todo lo demas. Yo, la verdad, sabia que 
ya esa acci6n se habia mandado a hacer, me la habfan ensefiado, la tenra la representante 
legal. Yo no tenia ninguna duda respecto a eso, porque yo le habia manejado ya en el aiio 2008, 
las otras participaciones de las otras propiedades y, la verdad es que todo fue muy bien, no hubo 
ningun problema; ademas que ellos tenian interes. El mayor interes de ellos le voy a decir cual 
es; yo represento a la empresa que tiene la concesi6n de la Marina en Punta Coco, esta justo al 
lado de una inversion grandisima que ellos tlenen alli. Entonces, todo esta a mi nombre. 
Inclusive la Marina, las fianzas y todo, se sacaron como mi credito, entonces a ellos 
principalmente les interesa que yo sea parte del grupo de ellos porque yo tengo todo el acceso a 
todos los desarrollos que se van a hacer de la Marina, que es un proyecto de cincuenta millones 
de d61ares. O sea, para mr era un "win-win", lno?, porque ellos me daban tiempo para pagar, no 
come a las otras personas que si tuvieron de una vez que soltar, y a ellos les beneficiaba mi 
relaci6n y, o sea, mi influencia sobre el tema de la Marina, que le va a dar valor a todas las otras 
inversiones que ellos tienen; porque ellos no solamente tienen esas tierras, ellos tienen mas 
cosas alla. 

(P) Claro. Bueno mire, nosotros analizamos ... 

(R) Hay una cosa que yo quiero aclarar; JR BOCAS INVESTMENT es una sociedad an6nima. JR 
PANAMA FUNDATION, es la fundaci6n que es la propietaria de las acciones. La beneficiaria es 
la senora Jo Reynolds, como ella no tiene herederos, y toda la vida, o sea, desde hace muches 
anos me he ocupado de ella y de su patrimonio, yo soy la segunda beneficiaria; ademas, de eso 
yo tengo un acuerdo con ella: que de todas las transacciones que se hacen, si se venden las 
propiedades, yo recibo el veinte por ciento (20%), o sea que para mr es un buen negocio. 

(P) Claro, entendemos. Frente a las volantes de dep6sitos hay varias preguntas. Nosotros 
analizamos los numeros de cedula que aparecen en cada uno de ellos. Por ejemplo, el 
primero es el  hay otro numero de cedula que es , hay otro que es 

 y, . Es decir, estas personas con estas finnas, y estos numeros de 
cedula, o sea, esta persona hizo estos dos dep6sitos: ciento veinticinco mil d6Iares 
(B/.125 000.00), el dra 4 de mayo el 2013; y posterionnente el 12 de junio del 2013, ciento 
veinticinco mil d61ares (B/. 125 000.00). La persona que tiene estas firmas, y que firm6 
aqui ... (Se le pone presente lo slips de dep6sitos). 

(R) Ni idea de quien sera, de tantos mensajeros que tuve ... 

(P) Yo le voy a decir a quien corresponde esa cedula. Esa cedula corresponde al senor 
Josimar Ameth Aguilera Ayala. 

(R) Aja, exacto. 

(P) Bien. Josimar, reconoce haber laborado con Reyna Y Asociados, y hasta hace un 
tiempo atras haber pasado entiendo que a otra firma. 

(R) A otra firma, si. 

(P) Con usted. 

(R) Si, exacto. 

(P) Ahora, nos llam6 muchisimo la atenci6n la infonnaci6n que nos suministr6 el Tribunal 
Electoral, en la que, evidentemente, la firma que aparece en la boleta no corresponde a la 
base de la cedula ... 

(R) No tengo nada que ver con eso. 

(P) Nosotros nos vimos en la obligaci6n de citar ... 

(R) Josimar ... 

(P) ... al senor Josimar ... 

(R) Si, el me dijo. 

(P) Y en efecto, el no reconoci6 haber hecho estos dep6sitos. 

(R) lNo? El deposit6, el hizo estos dep6sitos, lo que no reconoci6 fue probablemente, haber 
llenado la volante. 
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(P} No, el no reconoci6 que la firma que aparece en la volante es su firma, t,por que habria 
el de poner su numero de cedula al lado de una firma que no le corresponde? 

(R) Sinceramente, Josimar era el mensajero, yo no lleno las volantes de dep6sito. Las volantes 
de dep6sito siempre se llenaron en la oficina desde antes, junta con el cheque. Yo nose si el 
personal que estaba allf le hacia la firma y le ponia el numero de cedula. Eso, yo no tengo la 
menor idea, porque yo ijamas!, me he ocupado de estas cosas. Yo se, y siempre he vista, que 
junta con las cheques, par problemas que ocurrian que la gente llegaba y hacia la boleta mal, 
etcetera, etcetera, se le llenaba siempre al... lC6mo se llama?, en la oficina, junta con el cheque, 
con el numero de cuenta, para que no hubiese problemas de dep6sito. 

(P) En la entrevista que el tuvo en esta f"iscalia, desconoci6 esa transacci6n. 

(R) Bueno, pero el reconoci6 haber hecho el dep6sito. 

(P) No. 

(R) Si, el me dijo que reconoci6 haber hecho el dep6sito, por lo menos. 

(P) No, el reconoci6 haber hecho dep6sitos, no estos dep6sitos. 

(R) Bueno, pero que se va a acordar, y yo mucho menos. Yo no hago dep6sitos, ni hago 
mensajerias en mi oficina. 

(P) Ahora, estas son las dos unicas volantes de dep6sitos en la que el numero de cedula 
coincide con el nombre de una persona que trabaj6 con REYNA Y ASOCIADOS. La unica 
persona. Bien. Con respecto a las otras cedulas, esta la cedula  en esta 
volante de dep6sitos. 

(R) lPertenece a? 

(P) Pertenece, segun el Tribunal Electoral, al senor Brigido Herrera Gonzalez. 

(R} No reconozco ese nombre. 

(P) El senor Brigido Herrera Gonzalez, la foto de la muestro enseguida. 

(R} No se, trabajara con algun servicio de mensajeria de los que usamos nosotros, tal vez. 

(P) El senor Brfgido Herrera Gonzalez, segun sus propias declaraciones tiene mas de 20 
afios de no venir a la ciudad de Panama ... 

(R} Okey. 

(P) ... para la fecha. El vive, como puede notar, esta es su firma en la cedula, y esta es la 
firma que aparece en la volante de dep6sito. 

(R) jHayala, Vida! 

(P) No es un dep6sito cualquiera, es un dep6sito de setenta y cinco mil d61ares 
(B/. 75, 000,00) 

(R) Y esta... (Observando la firma de la volante, con la firma que aparece en la copia de la 
cedula), lOuien habra sido? lEn la oficina? Vamos aver de quien es la letra esta. lMe presta 
las otras volantes, para verlas? Yo recuerdo haber mandado a hacer las cheques, pero yo no me 
ocupo nunca, de la mensajeria, ijamas!, iJaaa-mas! Esta es coma otra persona. l Y no aparece 
en el banco? lEn el banco no aparece la foto de quien es la persona que lo hizo? (Compara la 
/etra de /os slips). Pareciera que esta fuera la misma. Esta no, esta es diferente. ·Esta es de 
Josimar. 

(P) En la cedula de Josimar, no es la firma de Josimar. 

(R} Okey. No yo tampoco firmo las volantes como firmo en la cedula. 

(P) No, el desconoci6 que esa fuese su firma. 

(R) Okey. 

(P) Bien. 

(R} Yo en eso, reconozco haber hecho los cheques. 
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(P) Esta es la otra cedula,  corresponde, segun el Tribunal Electoral a Jorge 
Alexandre Nunez Gonzalez. La cedula de el, es esta, (le pone presente la copia de la 
cedula de Jorge Nunez Gonzalez). Jorge Alexandre Niiiiez Gonzalez, tambien, como puede 
notar, es una finna muy distinta a la que aparece en la volante y el ya fue citado por la 
Fiscalia. 

(R) l Y que dijo? 

(P) Y no reconoce haber trabajado jamas para REYNA Y ASOCIADOS. 

(R) lNo trabaja en servicio de mensajeria? 

(P) Ni para ningun bufete de abogados. Tiene 19 aiios, y solamente ha trabajado en su 
vida en un call center. 

(R) lNi en servicio de mensajeria? 

(P) Ni en servicio de mensajeria, y como usted podra notar a simple vista, no es su finna, 
el desconoci6 que no ... 

(R) No, no es su firma, para nada. 

(P) Y desconoci6 haber hecho ese dep6sito tambien. 

(R) Okey. Sinceramente, vuelvo y le repito, yo mande a hacer los cheques coma corresponde, 
porque eso es lo que me corresponde a mi. Todo ... 

(P) lCual cree que sea usted la raz6n de que ninguna firma coincida con personas que 
hayan trabajado con la firma, salvo Josimar, y el propio Josimar desconoce haber hecho 
esos dep6sitos? 

(R) Lo (mica que se puede ocurrir es que algunas de las personas que trabajaba conmigo haya 
hecho eso y tendria que revisar yo mis propias otras volantes, para ver si ese tipo de 
irregularidades esta ocurriendo desde hace tiempo, porque yo personalmente, repito, no me 
dedic6 a hacer nada de lo que tenga que ver con mensajeria. jNada! A mi me confirman que ya 
se deposit6, y ya se recibi6, y yo no tengo nada que ver con eso. Pero yo hice los cheques, eso 
si. 

(P) Frjese en este caso interesante. Ahora vamos a ver los dep6sitos de CORPORACION 
CUBEMU.  es el numero que aparece en la cedula. El Tribunal Electoral dice que 
no existe esa cedula. 

(R)iWO! 

(P) no existe esa cedula. Yen el caso de ... 

(R) Pero es la misma letra ... 

(P) ... de la cedula , corresponde al senor Kelvin Elpidio Gonzalez Bartuano, y 
como quiera que es manuscrito, lo buscamos por la opci6n de  Estas son las 
personas. 

(R) Lo (inico que se me puede ocurrir ... 

(P) Kelvin Bartuano, esta es su cedula. Kelvin Gonzalez Bartuano ... 

(R) Ninguno de esos seriores han trabajado conmigo, a excepci6n de Josimar. 

(P) Y Nuritza. 

(R) Ninguna de esas personas. Yo no reconozco a esa persona. jPara nada! 

(P) Bueno, ellos tampoco reconocen haber hecho ... 

(R) iPara nada! Lo (mica que se me puede ocurrir que haya pasado es, alguna vez en la liistoria 
yo tuve un caso donde termine declarando en la Fiscalia de Drogas. Y me toc6 declarar, porque 
era una compraventa de acciones, era el caso Figali. Entonces, hubo personal de mi oficina que 
tambien fue citado, eso fue a inicios def. .. , eso fue en la epoca, empezando Martinelli, y 
precisamente,-2009- Exacto. Por unos dep6sitos hechos, que yo despues, afortunadamente 
coma ese era un caso viejo de drogas, yo habia guardado el expediente por muchos ai'ios y 
tenia los recibos, tenia los comprobantes y todo, pero a las personas que firmaron los llamaron a 
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declarar y eso yo creo que influy6 muchisimo negativamente en mi oficina, de que cada vez que 
se hace un dep6sito ... 

(P) lSe falsea la infonnaci6n? 

(R) .. . Probablemente lo hacen, para no ten er que volver por esta situaci6n que pasamos al inicio 
del "reinado" del senor Martinelli. Lamentablemente, fue una situaci6n bastante engorrosa y 
afect6 mucho al personal en la oficina. 

(P) Bueno, en resumen, hay siete volantes de dep6sitos por una suma total de quinientos 
veinticlnco mil balboas (B/. 525,000.00). 

(R) Que yo reconozco haber hecho todos los cheques. 

(P) Y no hay una sola persona que se haga responsable con su firrna y su cedula de 
haber hecho esos dep6sitos. 

(R) Pero Josimar reconoce haber hecho los dep6sitos. 

(P) No. 

(R) Si es en esa fecha, el que lo hizo fue el. 

(P) Y Josimar desconoci6 que esta era su firma. 

(R) Desconoci6 que era su firma, digo, con ese criteria ... 

(P) Y desconoci6 haber hecho este dep6sito. 

(R) Diputado, yo cada vez que hago un dep6sito, yo firmo coma mis iniciales, yo no firm6 con mi 
firm a completa, con ese criteria. Asimismo, en la oficina ... 

(P) Una cosa es una firma abreviada con iniciales, que uno pueda reconocer ... t ' 
(R) Claro. 

(P) ... y otra cosa es una finna que uno no reconoce. Y esto es fue lo que ocurri6, en el 
caso de Yosimar. 

(R) Yo no hago dep6sitos. 

(P) El resto de las personas son ficticias. 

(R) No hago dep6sitos. Doctor. 

LICENCIADO ORLANDO .~TONIO BARSALLo·:. A.f.lf ·10· impo·rta·nte- es que la licenciada ha 
reconoce haber hecho lo-s pagos, .. . 

(P} Licenciado, con mucho gusto .. . 

(R) Los pagos fueron hechos y los cheques fueron sacados de mi cuenta, y yo misma los remiti, 
o sea, yo misma di la orden de que se remitieran. Lo (mica que se me puede ocurrir es esa 
situaci6n, que lamentablemente bueno, ... 

LICENCIADO ORLANDOANTONiO: BARSALLO: Y,el ~ancc{pudi~nftener:una~ .. 

(R) Debe tener la informaci6n, de quien fue. Yo no tengo ning(m problema. Eso es lo (mica que 
se me ocurre, porque lamentablemente despues del caso Figali, esa situaci6n afect6 a mucha 
gente en la oficina. 

(P) Bueno, licenciada, entremos a otra lfnea de preguntas. iUsted conoce al senor Oscar 
Rivera? 

(R) El senor Oscar Rivera es un inversionista puertorriqueno. Yo no lo conozco personalmente, 
yo conozco es al contacto de el, que es el senor Frankie Lopez. Elias tenian unas oficinas al lado 
de nosotros en Obarrio, alli ellos en El Esplendor, nosotros aca en el P.H. Central. Si, sf lo 
conozco. 

(P) lConoce el nombre de la empresa que ellos tienen? 

(R) Ellos son OMEGA, pero yo hice fue una compraventa con una empresa que se llama 
PUNELA. Yo aoorte ese contrato 
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(P) iC6mo? 

(R) PUNELA. 

(P) t,Usted conoce al senor Francisco Feliu? 

(R) Francisco lque? 

(P) Feliu. 

(R) No. 

(P) t,No conoce a Francisco Feliu? 

(R) No. 

(P) iAI senor Salvador Del Toro? 

(R) No. De esa empresa, basicamente el contacto es el senor Lopez. 

(P) Frankie L6pez. 

(R) Si, Frankie Lopez. 

(P) Y t,conoce la sociedad PR SOLUTION? 

(R) No. Yo conozco PUNELA, que es la que hizo, -dejeme ver-, yo aporte ese contrato la otra 
vez que vine, aporte copia del contrato. A ver, (buscando entre /os documentos que trajo), de 
todas las compraventas e hipotecas yo le traje, si aqui esta, PUNELA DEVELOPMENT CORP. 
(Le muestra al fiscal /a copia de una promesa de Compraventa). 

(P)J t,Esta venta fue registrada? 

(R) No, esa fue una promesa. Todavra la liberaci6n de la hipoteca esta en ... estaba defectuosa 
en el Registro Publico. Nosotros hicimos ... 

(P) t,cuando ingresaron los papeles en el Registro Publico? 

(R) lDe la hipoteca? A finales de noviembre. 

(P) De 2014. 

(R) Si, porque nosotros tuvimos un retraso, porque yo me habfa comprometido a que 
materializaramos cuando la electricidad llegara a la finca, y eso ocurri6 ya fue a finales de este 
ario. En ese momento libere la hipoteca y creo que la escritura entr6 a principios de diciembre. Y 
de allf, lo que quedaba era ejecutar. 

(P) Entonces, usted no conoce al senor Francisco Feliu. 

(R) No. 

(P) iNi tampoco a la sociedad PR SOLUTION? 

(R) No. Dejeme ver, yo recibi, -dejeme ver los pagos de d6nde fueron- (revisa /os documentos 
que trajo para la entrevista), PR SOLUTION, ah, si, aqui hay uno, uno de los cheques es de PR, 
los dos cheques son de PR, del Banco BBVA. Los dos cheques. 

(P) t,Cual es la raz6n por la ... ? 

(R) lPor la que? 

(P) ... t,por la que REYNA Y ASOCIADOS recibe estos dineros? 

(R) En base a la promesa de Compraventa. Nosotros teniamos un termino para poder hacer el 
cierre. Teniamos, originalmente, seis meses, luego lo extendimos, seis meses mas y de alli nos 
quedaba pendiente este tema de la electricidad. La electricidad efectivamente la pusieron allf al 
pie de la propiedad. 

(P} REYNA Y ASOCIADOS. 

(R) Nosotros somos agentes depositarios de todo lo que hace JR. Las cuentas de JR 
desapareci6 hace rato, ademas que nosotros por temas de caracter fiscal, preferirnos hacerlo 
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asf, para que ella no tenga que estar hacienda declaraciones extraordinarias alla en Estados 
Unidos, porque ella es la beneficiaria. La norma de Estados Unidos cambi6, hace arias cambi6, 
hace coma dos arias. Antes, uno podia tener una fundaci6n, y decia que la fundaci6n era 
panameria y que el relativo no era panamerio, ahora sf, la norma dice que si el beneficiario es de 
otro pais, igual tiene que pagar los impuestos. Y bueno. 

(P) Lo que ocurre es lo siguiente. Como es nuestra responsabilidad investigar de d6nde 
vinieron los fondos que ingresaron a una cuenta aprehendida por nosotros, vinculada a 
los delitos de enriquecimiento injustificado de un alto funcionarlo del 6rgano Judicial, 
blanqueo de capitales y corrupci6n de servidores pl'.iblicos, a nosotros nos corresponde 
entonces, investigar de d6nde esa sociedad habia obtenido los fondos para hacer los 
dep6sitos de estas volantes. Y es asi como el 26 de abril REYNA Y ASOCIADOS, que tenia 
en su saldo mil ochocientos cincuenta y dos balboas con ochenta y cuatro centavos 
(B/. 1,852.84) ... 

(R) En esa cuenta .. . 

(P) ... tuvo los recursos suficientes para poder el 3 de mayo de 2013 expedir un cheque de 
gerencia por ciento veinticinco mil balboas (B/. 125, 000.00) que fue lo que provoc6 esta 
primera volante de dep6sito el 4 de mayo de 2013. Es decir, ciento veinticinco mil balboas 
(B/. 125,000.00) que ingresaron a una cuenta de la sociedad SARELAN CORPORATION, 
S.A. en Banco Universal, que segun las investigaciones que ha hecho esta f"iscalia, fue 
fundada por Alejandro Moncada Luna y su beneficiario final es Alejandro Moncada Luna. 
Entonces, nos percatamos, por diligencias en los bancos respectivos, de que el dia 25 de 
abril de 2013 REYNA Y ASOCIADOS habia recibido o se habfa girado desde el 25 de abril, 
un cheque de la sociedad PR SOLUTION, cuyo representante legal es el senor Francisco 
Feliu. 

(R) Ese fue el primer ... 

(P) Quien dice usted no conocer. 

(R) Yo no lo conozco. Al representante legal, no. 

(P) El senor Francisco Feliu firma este cheque por doscientos cincuenta mil balboas 
 

(R) No tengo, ni idea quien sea el senor Francisco Feliu. 

(P) Que ingresa a la cuenta de REYNA Y ASOCIADOS el dfa 26 de abril de 2013. Una 
semana despues exactamente, REYNA Y ASOCIADOS compra un cheque de gerencia y lo 
deposita a la cuenta que indique hace un rato, de SARELAN CORPORATION, vinculada a 
esta investigaci6n al delito de enriquecimlento injustificado, blanqueo de capitales, y 
corrupci6n de servidores publicos. Cuando fuimos a averiguar quien es PR SOLUTION, no 
tiene aviso de operaciones en Panama, es lo que se conoce en nuestro medio, como una 
empresa de papel, pero REYNA Y ASOCIADOS recibi6, perd6n, PR SOLUTION recibi6 ese 
dlnero de una cuenta que pertenece a la sociedad OMEGA ENGINEERING INC. OMEGA 
ENGINEERING INC. es contratista del Organo Judicial, es la sociedad que desarrolla o 
construye  con un contrato de 
aproximadamente 16 millones de balboas, y para es a misma fecha estaba cobrando una 
cuenta con recursos del Estado. Es decir, que de recursos del Estado, de un anticipo que 
se le entreg6 a OMEGA ENGINEERING, salieron los doscientos cincuenta mil balboas 
(B/. 250,00.00) para PR SOLUTION que posteriormente fueron a REYNA Y ASOCIADOS de 
los cuales surgi6 el financiamiento de este cheque de gerencia, de una sociedad que solo 
tenfa    

 estuvo los recursos suficientes para poder pagar ... 

(R) En mi cuenta fluctua constantemente y lo que usted no menciona es que, coma usted tiene el 
record de mis cuentas, podra ver que mis cuenta fluctua, sube baja, sube, baja, ... 

(P) En efecto ... 

(R)... porque hago muchas compraventas para terceros. Asi que esa fluctuaci6n se da 
constantemente, porque ese dinero se utiliza, precisamente no son mis ahorros personales, ni 
nada par el estilo, esos son dineros que se utilizan para adquirir, para pagar, para pagar 
hipotecas, para pagar prop'iedades, para pagar impuestos, para pagar muchas cosas. 

(P) Si. 

(R) Y usted podra observarlo a lo largo, y me imagine, o sea, eso del contrato, la verdad, 
sinceramente, yo a la gente de OMEGA la conoci en el 2012, cuando eran vecinos mios, 
despues ellos se mudaron. Me dijeron que querian una propiedad en Pedasi, y yo administr6 
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varias propiedades en Pedasi, yen Tonosi, en esa area, y yo ese momenta, les di, -me acuerdo 
clarito, porque estaba embarazada-, le di la informaci6n, les dije: "ustedes me avisan, si les 
interesa". Elias hicieron su "due dilligent", ellos tienen sus abogados, ellos averiguaron sabre la 
propiedad, tengo entendido que el mismo senor Oscar fue, etcetera, etcetera, y de allf, un buen 
dfa me llamaron y me dijeron que estaban interesados. 

(P)lPOr que ... ? 

(R) Yo, de todas maneras, para que quede claro ... 

(P)... lSi este contrato de promesa de Compraventa que usted present6 hace algun 
tiempo, tiene fecha del mes de abril del ano 2013? 

(R) Perque fue en esa fecha que lo hicimos. 

(P) lPor que, no es sino hasta noviembre, despues que se ha abierto este caso, despues 
que ya el magistrado, incluso se estaba ... ? 

(R) lNoviembre? El primer pago ... 

(P) ... que usted hace ... 

(R) El primer pago fue el 26 de abril. 

(P) No. No se adelante a mis preguntas. lPor que es hasta el mes de noviembre-como 
usted lo ha dicho en esta entrevista- que ustedes hacen el intent6 pro incluirlo en el 
Registro Publico? 

(R) Nooooo, inscribir la liberaci6n de la hipoteca de la finca. La finca tiene hipoteca. 

(P) 0 sea, que esta es una transacci6n que no se ha perfeccionado. 

(R) Nose ha perfeccionado todavia, y me deben quinientos mil d61ares (B/ .500, 000.00) 

(P) lPor que le deben quinientos mil d6Iares (B/. 500,000.00)? 

(R) Perque es por un mi116n. Es por un mill6n y la hipoteca se libero recientemente. Yo pague la 
hipoteca 

(P) Resalta a la vista de cualquiera, el hecho de que con quien usted hizo este tramite le 
abona a usted con una sociedad de papel, que solo recibe los doscientos cincuenta mil 
d6Iares (B/. 250,00.00), para luego comprar el cheque de gerencia con el que le paga a 
REYNA Y ASOCIADOS, pero resulta que esos doscientos cincuenta mil balboas 
(B/. 250,00.00) venian de un contratista del 6rgano Judicial que acababa de cobrar una 
cuenta en el 6rgano Judicial. 

Alexandre Tchervonny. 

(R) Ni idea. 

(P) lQuien es Alexandre Tchervonny? 

(R) Ni idea. 

(P) Hay un ingreso en la cuenta de REYNA Y ASOCIADOS ... 

(R) Ahhh, Alexandre Tchervonny si. 

(P) Sf. lQuien es Alexandre Tchervonny? 

(R) Un cliente mio. 

(P) Pudiera ... 

(R) Nos debia una plata. 

(P) lQuien es el? 

(R) Ruso. 

(P) Le ... 
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(R) Ruso. Es ruso y no vive aquf. 

(P)Sf. t.Usted podrfa danne infonnaci6n sobre el senor Alexandre Tchervonny? 

(R) No. 

(P) t.Por que? 

(R) Porque el senor Alexandre Tchervonny, no vive en este pais. El senor Alexandre Tchervonny 
es una persona que vino a hacer unas operaciones en Panama. 

(P) lPara que fecha? 

(R) Nose, habra sido par alli, pro am mismo par esa fecha. 

(P) l Tiene algun telefono d6nde localizarlo? 

(R) Actualmente no, el senor Alexandre Tchervonny, hizo unas transacciones aqui en Panama, 
se fue, se regres6 con su familia alla a Canada y de alH no supe mas nada. 

(P) t.EI vive en Canada? t.Cludadano canadiense? 

(R) A mi lo que me dijo el senor Alexandre era que el vivra en Canada. El a mi me dio copia de 
su pasaporte, todo lo demas, yo le suministre al banco informaci6n que ellos me pidieron, 
etcetera, etcetera, y ya. 

(P) lUsted pudiera suministrar a esta fiscalia esa infonnaci6n del senor Alexandre 
Tchervonny? 

(R) No sin la autorizaci6n del senor Alexandre. Lo siento mucho, porque lamentablemente usted 
esta pidiendo informaci6n sob re personas que no tienen nada que ver con esta investigaci6n .. . 

(P) Tiene que vet mucho que ver con esta ... 

(R) ... y tiene relaci6n directa con el hecho de la confidencialidad que yo tengo que guardar con 
las operaciones que hacen mis clientes. 

(P) Es probable que esa infonnaci6n tenga que darsela usted con posterioridad al 
Ministerio Publico. 

(R) Bueno, entonces, que asi sea, porque yo no puedo ... 

(P) Entonces, usted se niega a damos la infonnaci6n ... 

(R) ... yo no puedo darle la autorizaci6n de una persona que no me ha autorizado a dar 
informaci6n suya, sabre todo de ese senor. 

(P) Es que usted esta obligada a decir la verdad de cuanto conozca y le sea preguntado. 
Usted es abogada y usted sabe que el artrculo 320 del C6digo Procesal Penal ... 

(R) Soy abogada y precisamente, tengo que guardar la confidencialidad de las cosas que hacen 
mis clientes. Y si mi cliente no me ha autorizado a revelar informaci6n personal suya, 
lamentablemente .. . 

(P) No estoy queriendo que me de la infonnaci6n personal ... 

(R) Senor diputado .. . Pues, eso es lo que me esta pidiendo ... 

(P) Lo unico que le estoy pidiendo es que me diga d6nde puedo localizar, como fiscal, al 
senor Alexandre Tchervonny. t.Usted se niega a hacerlo? 

(R) Yo no me niego, yo simplemente, ya no tengo contacto con el senor Alexandre Tchervonny. 
Yo hice, fue unas operaciones para el y ya. 

(P) Pero la informaci6n que usted tenga, esta fiscalia la requiere. 

(R) Ya no la tengo. El senor Alexandre Tchervonny estaba aqui en Panama, tenia un celular con 
el que era que yo me localizaba con el. .. 

(P) l Cua.I fue la raz6n por la que el le transfiri6 a la cuenta REYNA Y ASOCIADOS 
doscientos mil balboas (B/. 200,00.00) el 6 de junio del aiio 2013? 
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(R) Bueno, porque hizo unas operaciones de Bienes y Rafces. 

{P) l. Que operaciones? 

j 

(R) No se lo puedo revelar, lamentablemente. Si usted quiere que yo le sustente alga, con mucho 
gusto yo busco en mis expedientes y todo lo demas. Usted me cita aqui para pedirme 
informaci6n de clientes mios, o sea, si usted va entonces, a agarrar tooooda la lista de clientes 
que tengo yo, lo siento mucho, yo tengo una obligaci6n con mis clientes. Entonces, que tambien 
me va a pedir, las dep6sitos de Buenaventura, los dep6sitos de todos las clientes que yo 
represento. 

(P) Yo le estoy pidiendo solo la informaci6n que requiera_para la investigaci6n. 

(R) Lamentablemente, el senor Alexandre Tchervonny, ya no reside aqul. 

{P) Y se lo pregunto por una raz6n muy sencilla, el estado de cuenta de REYNA Y 
ASOCIADOS, indica que al 6 de junio en esa fecha REYNA Y ASOCIADOS mantenia un 
saldo de cuatro mil ciento un balboa con cuarenta y tres centavos (B/. 4,101.43). lgual que 
ocurri6 con aquel primer cheque de gerencia que ingres6 por parte de PR SOLUTION, de 

 que sirvi6 para financiar el primer 
cheque de gerencia de REYNA Y ASOCIADOS a SARELAN CORPORATION, que ese 
dep6sito de doscientos mil balboas (B/. 200,00.00) del senor Alexandre Tchervonny. 

(R) Tchervonny. 

{P) Tchervonny, estoy leyendo como lo dice el estado de cuenta. El que ayud6 a REYNA Y 
ASOCIADOS a financiar ... 

(R) Exacto ... 

{P) ... el segundo cheque de gerencia. 

(R) Y el senor Alexandre Tchervonny por casualidad contrata con alguien, nose usted es el que 
tiene la lista de los contratista. 

{P) Precisamente, por eso es que le estoy pidiendo la informaci6n. 

(R) Bueno, entonces, ... 

{P) Por eso es que se la estoy pidiendo, no es ... 

(R) ... va a tener que buscarlo en su lista de contratista, porque yo no se quienes son las 
contratistas de la Corte, para empezar, usted es el que me informa a mi. Segundo, el senor 
Alexandre Tchervonny no hizo ninguna operaci6n, ni con el Estado, ni con nadie, el vino a 
hacer unas operaciones muy puntuales, de las cuales, hasta un contrato de confidencialidad 
firme, y yo no tengo mas nada que decir al respecto, sobre las operaciones del senor 
Tchervonny, porque no estoy autorizada. Esa es la realidad. Y porque no solamente, o sea .. . 

{P) Para los efectos de esta investigaci6n, es importante, y usted se esta negando a .. . 

(R) No me estoy negando ... 

{P) ... otorgar la informaci6n ... 

(R) ... le estoy informando cual es mi obligaci6n coma abogada, y ten go entendido que esto es 
una entrevista y no una indagatoria. 

{P) Es una entrevista. 

(R) Exactamente. 

{P) Y por eso es que estoy solicitandole la colaboraci6n, como lo hicimos la vez pasada ... 

(R) Le estoy diciendo que yo en estos momentos no puedo brindarle informaci6n confidencial 
sobre este cliente. Usted me ha pedido informaci6n puntual sabre JR y yo se la he dado toooda, 
Okey. 

(P) Usted debe reconocer, que si no fuese por esa transferencia de doscientos mil balboas 
(B/. 200,00.00) que se hizo el 6 de junio, no habrfa sido posible la compra del cheque de 
gerencia del 12 de junio ... 

(R) En efecto ... 
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(P) ... por parte de REYNA Y ASOCIADOS. 

(R) En efecto. 

_) 

(P) Con posterioridad al mes de abril, que fue cuando se gir6 el primer cheque de gerencia 
por parte de PR SOLUTION, que ingres6 a la cuenta de REYNA Y ASOCIADOS, que 
mencionamos hace un rato, se gir6 otro cheque. Otro cheque por parte de PR SOLUTION. 

(R) Exactamente. Ellos hicieron dos pagos. 

(P) Se gir6 un segundo cheque el dia 12 de julio del ano 2013 ... 

(R) (Busca entre sus papeles). Aqui esta, depositado el 13 .. . 

(P) ... que entr6 o ingres6 a la cuenta de REYNA Y ASOCIADOS el dia 15 de julio del aiio 
2013. 

(R). Cuando se hizo efectivo. El dep6sito fue el 13 .. . 

(P) Se deposit6 el 13 y se hizo efectivo el ... 

(R) El 15. 

(P) El 15 de julio del ano 2013, tambien proveniente de esta empresa de papel, que usted 
dice no reconocer ... 

(R) No reconozco. 

(P) Tambien firmado por el senor Francisco Feliu que usted dice no reconcomer. 

(R) No conozco. 

(P) E igual que ocurri6 en el mes de abril, se hizo producto de un desembolso a un 
contratista del 6rgano Judicial, e igualmente, parte de esos recurses, en este caso, 
setenta y cinco mil balboas (8/. 75,000.00) el 17 de julio, y setenta y cinco mil balboas el 
18 de julio (8/. 75,000.00), ingresaron a al cuenta de SARELAN, como lo indican las 
volantes de dep6sitos. 

(R) Exactamente. Aunque debi6 hacerse un solo dep6sito, pero ... l,fueron dos consecutivos 
verdad? 

(P) Si. Es decir, en esta ocasi6n de los doscientos cincuenta mil balboas (8/. 250,00.00) 
que ingresaron a la cuenta de REYNA Y ASOCIADOS, ciento cincuenta mil balboas (8/. 
150,000.00) fueron a un cuenta identificada con el enriquecimiento injustificado de 
Alejandro Moncada Luna, quien como presidente de la Corte habia otorgado contrato a la 
empresa OMEGA ENGINEERING. 

(R) De lo cual desconozco, hasta el dia de hoy, me entero. No tengo ni idea de lo que hace esa 
gente. Yo se quien era el senor, porque lo investigue, el propietario, que es dueno de una 
multinacional, y todo lo demas. 

(P) iQuien? 

(R) El senor 6scar. 0 sea, cuando ellos hacen contrato conmigo, obviamente que yo voy a 
verificar. 

(P) iUsted investig6 a 6scar Rivera? 

(R) Claro que si, obviamente no iba a hacer contrato con una gente que yo no sabia quien era, y 
ademas de, por mas que fueramos vecinos de oficina. 

(P) l Y que fue lo que investig6? 

(R) Que ellos tienen negocios alrededor del mundo. El senor es multimillonario. 

(P) El senor Oscar Rivera. 

(R) Exactamente. Tiene una multinacional, hasta donde tengo entendido. Lo que ellos hacian, 
sinceramente nose. Yo conoci a Frankie en el Rausch, y allf, basicamente le di mi tarjeta, ellos 
me contaron que estaban buscando propiedades en el area de Azuero, que Cocle les parecia 
muy caro, etcetera, etcetera y yo les mande informaci6n. Luego, yo di a luz v estuve de licencia. 
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y no fue hasta cuando yo regrese de licencia, que regrese a finales de marzo, que entonces, 
materializamos la transacci6n. Y de alli, obviamente, sin dinero, yo estaba dinero de JR, tenia 
que pagar cosas, ten fa que pagar lo ALPHA. 

(P) Estas copias ... 

(R) Yo no traje copias a colores, ustedes le sacaron copia aqui, yo no. Yo traje copias en blanco 
y negro. Esas copias no son mias. 

(P) Estas son de la diligencia de Banco Universal. Hay una situaci6n interesante con 
respecto a esta volante y por eso que yo en la mafiana la llame para que ... estas copias 
las ha proporcionado el Banco en el d[a de hoy, en el transcurso de la maftana a esta hora 
el Banco General, esto vino de una diligencia, esto es lo que acaba de traer el muchacho 
de la diligencia. 

(R) Quiero hacer la salvedad que quien tiene que conocer a este mont6n de gente, es la gente 
de IGRA, que son las abogados de y tiene PUNELA INVESTMENT tiene lC6mo se llama?, 
domicilio en IGRA. Yo entiendo que PUNELA no tenia cuenta, eso fue lo que entendf. A mi, 
despues que me pagaran, yo no tenia ningun problema, pero PUNELA no estoy segura que 
tenga cuenta, que es la compradora. · 

(P) Hay una situaci6n con estas volantes. Y desde la primera entrevista se lo pregunte si 
lo recuerda, alli esta transcrito ... 

(R) Aja. 

(P) ... le pregunte ipor que eran originales? 

(R) Ni idea, pero esas son las que me trajeron a la oficina. 

(P) Estas cuatro. Entonces, nosotros dentro de la diligencia practicamos posteriormente 
a Banco Universal, ... 

(R) Y tienen el sello. 

(P) ... averiguamos por estas cuatro volantes. Estas otras son las volantes de las cuentas 
corrientes ... 

(R) De las cuentas corrientes. 

{P) ... que esta copia en papel quimico. 

(R) Exacto. 

(P) Sin embargo, estas son originales, estas volantes y a nosotros nos llam6 muchfsimo 
la atenci6n esto. Y cuando hicimos la diligencia en Banco Universal nos dijeron que era 
imposible .... 

(R) Bueno, eso fue lo que nos dieron a nosotros. 

{P) ... que esto hubiese ocurrido. 

(R) Pero eso es lo que nos dieron a nosotros, y tienen sello del Banco Universal. 

(P) Esto es algo que nosotros podemos ... 

(R) Ustedes verifiquen lo que quieran, yo he reconocido haber hecho las cheques, yo he 
reconocido que esos dep6sitos vienen de mi parte. 

(P) Nosotros vamos a requerir esto que tiene usted aqui, son las volantes originales de 
dep6sitos que reposan copias, estan debidamente autenticadas por Banco Universal. Para 
nosotros es sumamente importante que uno de los implicados en el caso o involucrado en 
los hechos es uno, quiza, el accionista mas importante de este banco ... 

(R) A quien se supone que yo le estaba comprando esto, y quien se supone es el propietario de 
estas sociedades brujas que me han metido en tanto problema. 

(P) Exactamente. Entonces, nosotros para poder continuar con nuestras diligencias 
judiciales, vamos a requerir de estos originales. \ 

(R) lDe esos originales? 



[34]

.... ./ 

(P) Como evidencia dentro del proceso. 

(R) O sea, yo no tengo ning(m problema, pero yo sf quiero mis copias autenticadas. Usted tiene 
que entender que esto es mi comprobante de pago. 

(P} Si, correcto. Pero ademas ya usted tiene de su lado, el 5%. 

(R) Ya yo tengo mi 5%. Pero a(m asi. 

(P} Claro, es importante. Y crea, que tan pronto termine la investigaci6n le devolvemos 
sus volantes. 

(R) No, esta bien. Yo no tengo problema en dejarle todos las originales, siempre 'fl cuando me 
den mis copias autenticas, porque yo tengo que tener copia de todas mis cosas. Al final, digo, 
siempre y cuando tenga el respaldo bancario yo no tengo ningun problema, pero coma estas, yo 
no quiero saber mas nunca de esas cuentas, entonces, no le pienso pedir ninguna informaci6n a 
ellos, asf que yo con lo unico que me qued6 es con mis comprobantes de las pagos que hice. 

(P) Bien. Hay un par de preguntas adicionales y vamos a ver este caso. Aquf tengo un 
documento que tiene fecha 27 de enero del afto 2015, dirigido al fiscal, de este caso, en el 
que se adjunta copias autenticadas de las volantes de dep6sitos originales que son 
custodiadas por el banco, a nombre de SARELAN CORPORATION, S.A., de los dias 4 de 
mayo, 12 de junio, 18 de julio y 19 de julio. 

(R) Okey, copia autenticadas ... 

(P) O sea, lo que le quiere decir es que lo interesante es que ellos en el banco tienen unas 
originales y usted en su poder tiene otros originates, cuando de acuerdo a lo que 
establece el banco, la poUtlca del banco, esto no debe ocurrir. 

(R) Yo le digo la verdad. Esto es lo que a mf en mis expedientes esta, pero yo personalmente no 
me ocupo de la mensajeria, nunca me he ocupado, y cuando me dijeron que tenia que venir 
aqui, yo busque todo, que pude no haberlos traido, si hubiese algun rriorbo al respecto, pude no 
haberlo traido, pero los traje. Pude haberle trafdo copias simples, los traje todo en debida forma, 
porque pense que lo iba a necesitar. 

(P) Claro. 

(R) Hago la salvedad, yo recibi quinientos mil d61ares, pero solamente una parte, yo lo utilice 
para pagar el contrato de ALPHA, yo utilice otros dineros de otras cosas. Y ademas, sobro dinero 
que habia que pagar la hipoteca, que era de setenta y cinco mil d61ares (B/. 75,000.00). 

(P} Realmente, segun los estados de cuenta de REYNA Y ASOCIADOS para pagar ciento 
veinticinco mil en junio a SARELAN CORPORATION, para depositar se requiri6 fue la 
transferencia de Alexandre Tchervonny. 

Serafina Paz. 

(R) Ni idea. l,Serafina Paz? 

(P} Bazz. 

(R) l,Bazz? 

(P} Serafina Bazz lla conoce? 

(R) Esa es la esposa de Alexandre. 

(P) Serafina Bazz, es la esposa de Alexandre. 

(R) Es la esposa Alexandre, actualmente. 

(P} Serafina Bazz, la esposa de Alexandre. 

(R) Aja, es la esposa de Alexandre, exactamente. 

(P) La transferencia, vino, fue una transferencia intemacional, vino de FROST BANK. 

(R) Si, es internacional. Yo con mucho gusto le colaboro, si el cliente me autoriza, pero 
sinceramente, con ese cliente en particular, ya le digo, hasta acuerdo de confidencialidad firms. 

(P)lPero usted me dice que no mantiene contacto con ella? 
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(R) No, pero ll]i contrato de confidencialidad se mantiene, independientemente de lo que sea. Y 
que conste que en algun lugar debe estar alli que yo le pague al senor Rafael Leona, que era el 
que tenia, que era el acreedor hipotecario, yo le pague, obviamente de dineros que vinieron de 
esa venta. 

(P) Cuando se hizo aquel contrato con el proyecto de Isla del Rey ... 

(R)ALPHA ... 

(P) ALPHA, ise firm6 algun contrato de compraventa? 

(R) Tuvimos algo en el inicio, pero apenas, ellos son muy informarles, la verdad es que yo no 
estaba preocupada, porque yo "tenfa la sarten por el mango", ellos necesitaban algo de mf, que 
ellos no ten fan. Y si hay una cosa que yo se del senor Virzi, es que mientras uno tenga algo que 
el necesita, el cumple. 

(P) Y usted recuerda icual fue la fecha en que se hizo el ... ? 

(R) lEI acuerdo con ALPHA? El acuerdo con ALPHA fue (busca entre sus documentos), vamos 
aver, fue mas o menos cuando se emiti6 la acci6n ... eso era a principios del 2012, si mal no 
recuerdo. Varnes a buscar, aqui esta, fue emitida el 12 de septiembre, pero antes de eso, voy a 
ver, lCuando fueron los primeros dep6sitos que yo hice a donde CUBEMU? 

A CORPORAC16N CUBEMU, 25 de junio de 2012 ... 

(R) Por alli. 

(P) O sea, aqur aparece el 25 de junio de 2012 y el ... 

(R) Para que sepan que hay lapsus, porque en el interin., como ademas de estaba embarazada, 
el padre de mi hijo lo operaron nos tuvimos que ir a Colombia, tuvo una convalecencia 
relativamente larga, de alli, yo en diciembre di a luz, el 14 de diciembre de 2012 y estuve en 
licencia hasta finales de marzo. 

(P) A nosotros nos llam6 mucho la atenei6n el primer pago que se hizo el 25 de junio o el 
primer dep6sito ... 

(R) El 25 de junio, si, y lo hice ... 

(P) ... a una sociedad tambien relacionada con la investigaci6n como lo es CUB EMU. 

(R) Exacto. Y eso lo hice con fondos mios. 

(P) Exacto. 

(R) Eso lo hice con fondos mios, no lo hice con fondos de JR, porque en ese momenta JR no 
habia producido suficiente para hacer ese pago, pero yo queria ... 

(P) t.Pero cuando lo hizo usted con fondos de JR? 

(R) lOue cosa? 

(P) Todos los pagos se hicieron desde REYNA Y ASOCIADOS. 

(R) Si, o sea, pero JR hace negocios, yo recibo los dineros, pero ese dinero, el primer abono 
que yo recuerde, yo recuerdo haber utilizado un dinero mio, despues yo me lo reembolse y ya 
cuando se pagaron los quinientos mil d61ares, yo me reembolse mi plata. 

(P) Si. Hay ochenta mil d61ares (B. 80,000.00) pagados o depositados en CORPORACl6N 
CUBEMU, el 25 de junio del afio 2012. Ese d[a a la cuenta de REYNA Y ASOCIADOS de 
Banistmo o de HSBC ingresaron ochenta mil balboas (B/. 80,000.00). El 20 de junio 
ingresaron ochenta mil balboas (8/. 80,000.00), y el 25 de junio entonces se gir6 este 
cheque de gerencia para hacer este dep6sito. t.Usted recuerda esa operaci6n? 

(R) Huba varias operaciones en esa epoca, yo estuve cobrando ... 

(P) t.La cifra exacta que entra es la misma cifra que sale? 

(R) Ochenta mil d61ares (B/. 80,000.00). 

(P) Entraron ochenta mil (B/. 80,000.00) el 20 y salen ochenta mil (B. 80,000.00) el 25. 
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(R) lOuien pag6? No recuerdo. lOuien de todas las cuentas que yo tenia? 

(P) Bueno, nosotros hicimos la diligencia ... 

(R) Alli debe estar. 

(P) ... y encontramos que fue REYNA Y ASOCIADOS. 

(R)lAh, nosotros mismos? 

(P) De Banco General. 

(R) l Y en Banco General, quien? Debe hacer un dep6sito mas grande, entonces. 

(P) O sea, en Banco General ... 

(R) Usted tiene todo el record de mi cuenta, asi que alll debe decirlo. 

(P) La pregunta es, por que REYNA Y ASOCIADOS, que tiene cuenta en Banco General, 
que tiene cuenta en Banistmo decide hacer un cheque de la cuenta del Banco General 
para comprar un cheque de gerencia y depositarlo en la cuenta de Banistmo, de REYNA Y 
ASOCIADOS tambien, el 20 de junio, y despues cinco dfas girar este cheque t,Por que? 

(R) lEn Banistmo? 

(P) t,Por que no pagar directamente desde el Banco General? t,Por que no comprar el 
cheque de REYNA Y ASOCIADOS de la cuenta de Banistmo? 

(R) La verdad no se, porque lo que pasa es que a ... hubo una epoca que yo tenia gente que 
tambien firmaba conmigo, y hay otra gente, en Banistmo creo que se firmaba solo, yo no se si yo 
estarfa o no estarfa, o estariamos pendientes de alguna confirmaci6n en ese memento y se 
habrfa hecho el dep6sito. Si yo voy a salir, por lo menos que yo salia mucho de la ciudad, yo 
dej6 fondos, si hay que hacer alguna operaci6n en una cuenta donde pueda firmar, no solamente 
yo y doy las instrucciones. Ademas el Banco General es mas quisquilloso con respecto a 
operaciones. 

(P) Esta operaci6n usted preferia hacerla ... 

(R) lA traves de Banistmo? Si. Muchas operaciones se hicieron a traves de Banistmo, sabre 
todo cosas que venian en transferencias o lo que sea, o habla que esperar o ... 

(P) t,Era mas c6modo? 

(R) Era mas c6modo, sf. 

(P) Mas c6modo. 

(R) Si, por eso tenia dos cuentas, porque el Banco General la verdad que es mas quisquilloso. 

(P) l Tiene normas mas exigentes? 

(R) Si, y si quieres depositar mas de cinco mil d61ares es un drama, o sea ... Yo manejo mucho 
dinero ajeno, pues, y ellos piden muchas cosas ya veces eso se traduce en tiempo. Yo tengo un 
tiempo contado para hacer las operaciones. Tai vez, nose, segregue el dinero de una cuenta 
mas gra;nde para poder utilizarlo para eso. 

(P) Es tambien nos llam6 mucho la atenci6n, porque REYNA Y ASOCIADOS tenfa una 
cuenta: cuyo saldo al 18 de junio del ano 2012 tenra dos mil setecientos noventa y cuatro 
con cincuenta y cinco centavos (B/. 2,794.55), y se hizo un dep6sito por doscientos 
sesenta y siete mil quinientos veinte (B/. 267,520.00). 

(R) lEn que fecha? 

(P) El 18 de junio, una semana antes ... 

(R) Okey, sin son unos honoraries que yo cobre. 

(P) ... doscientos sesenta y siete mil quinientos veinte (B/. 267,520.00). 

(R) Exacto. Unos horarios viejos ... 
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(P) Solo asf, se tuvo dinero para poder ... 

(R) Entonces, si me hace sentido que entonces segregue las ochenta mil d61ares (B. 80,000.00), 
para no mezclat' las cosas. Si es algo que es JR, que JR es un negocio a parte, no es de las 
operaciones de REYNA Y ASOCIADOS. REYNA Y ASOCIADOS, solamente es el depositario. 
Yo segregue ese dinero para utilizarlo en la otra operaci6n. Asi es. 

(P) Si no entran esos doscientos sesenta y tantos mil, no se habria podido dar el primer 
pago ... 

(R) Ese dinero, sf cobre unos honorarios grandes, en esa epoca, de un caso grande. 

(P) l,De que? 

(R) Sf, fue un caso de siete millones de d61ares. Tiene como siete anos, pero. 

(P) Estaba cobrando en ese momenta. 

(R) Si, tenia, el caso empez6 en el 2007 y no me habian pagado nada en mucho tiempo. Es un 
arreglo con el cliente para ese y otros tres casos mas que tenia, y que por favor me pagaran. 

(P) l,Quien hizo la transferencia de los doscientos sesenta y siete mil? 

(R) lEI caso ese? Ese ha tenido que ser Corcione. 

(P) El Grupo Corcione. 

(R) Exactamente, que estamos llevando el caso de CEFIR, el caso de la prescripci6n de La 
Chorrera. 

(P) Fijese usted acaba de dar en el blanco. Grupo Corcione sale en estas investigaciones, 
por distintas vfas, no solo en la adquisici6n del ... 

(R) lDel apartamento? 

(P) ... del primer apartamento, sino tambien en las investigaciones que hace la fiscalra con 
todos los contratos importantes de la Corte, aunque no formalmente sf ... 

(R) Pero ese contrato que ellos ten fan que yo pesa no lo refundieron. Y tengo entendido, bueno, 
no voy a decir nada mas. 

(P) Si ellos cobraron un adelanto para esa misma fecha, por 1.3 millones. 

(R) lEsa misma fecha? 

(P) Para esa fecha. 

(R) lOue contrato era ese? 

(P) El adelanto que se le dio de 1.3 millones a 1.4 millones que se le dio por la 
construcci6n del edificio de estacionamientos de ... 

(R) Que nunca se hizo, que devolvieron la plata. 

(P) Y que hasta ahora, en el 2014, le devolvieron ... 

(R) Devolvieron la plata. 

(P) Ahora, en el 2012 nadie sabia que ellos tenfan que devolver ese dinero. Entonces, por 
eso es que le hacemos la pregunta, porque, bueno, usted tiene una relaci6n comercial o 
profesional ... 

(R) Con Corcione, hace anos. 

(P) ... profesional con Grupo Corcione y Grupo Corcione le recibe ... 

(R) Tengo un caso, allf sr le puedo decir, tengo un caso en el Juzgado Sexto, que tengo anooos 
de es estarlo llevando, es un caso de 6 millones de d61ares. 
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(P) Yo quiero que usted me conteste. Grupo Corcione ... 

(R) Pero ese no es el (mica dep6sito que ellos me han hecho, o sea, a lo largo de las afios ellos 
me han hecho varios dep6sitos grandes. 

(P) Claro. Grupo Corcione, adqulere un contrato en el 6rgano Judicial, cobra una cuenta, 
le paga honorarios a usted por trabajos anteriores y casualmente dinero de ese ... 

(R) Pero el despues me deposit6 mucho mas dinero, o sea ... 

(P) ... para hacer el primer pago de CORPORACl6N CUBEMU, una sociedad vinculada a 
Alejandro Moncada Luna. 

(R) Yo hago el pago y si usted mismo coma ha notado he segregado el dinero, precisamente, 
porque no queria mezclar una cosa con otra. Obviamente, ahora, me day cuenta par que lo hice 
en ese momenta. Si yo recibi unos honoraries de "n" cantidad de dinero, que me las merecia, 
obviamente, utilice parte de este dinero para esto. 

(P) sr, y fue a dar exactamente a una cuenta ... 

(R) A donde me habia dicho Ricardo Calvo que depositara. Ufff. 

(P) A una cuenta vinculada a donde el beneficiario de la cuenta es Alejandro Moncada 
Luna. 

(R) Si, pero, o sea, Corcione, digo, con ese criteria Corcione, no se, usted revise las cue4nats, 
probablemente ellos me han pagado de quinientos mil d61ares (8/.500,000.00) en las ultimas tres 
afios. 

(P) Es probable, pero mas del 50% fue ese pago, en el primer abono ... 

(R) l,De cuanto fue el...? 

(P) Ochenta mil (80,000.00). 

(R) No. l,De cuanto fue el. .. ? 

(P) Doscientos sesenta y siete mil. 

(R) No es la mitad. 

(P) Finalmente REYNA Y ASOCIADOS en CUBEMU deposita ciento veinticinco mil ... 

(R) Si. 

(P) Y en SARELAN, cuatrocientos mil. 

(R) Exacto, pero de distintos contratos y de distintas cosas. 

(P) Claro. Y los fondos que llegan por la via de REYNA Y ASOCIADOS ... 

(R) Esto, yo sf le digo ... 

(P) De REYNA Y ASOCIADOS sin contar el caso con Conceptos ,:t. Espacios, quinientos 
veinticinco mil d61ares (B/. 525,000.00) fueron a dar a la cuenta de Alejandro. 

(R) Si, bueno, novecientos veinticinco en total. 

(P) Yen total, con Conceptos ,:t.Espacios. 

(R) Exacto. Novecientos veinticinco en total. 

(P) Todos provenientes de manera indirecta de contratis~as del 6rgano Judicial. 

(R} Y me imagine que si usted sigue buscando tal vez, usted tiene, repito, usted tiene la lista, tal 
vez ustedes si siguen buscando encontraran mas clientes mfos que son contratistas. Yo ni si 
quiera se quien es, o sea, que trabajo hacen. Yo sabia que Corcione hacia esto, de los 
estacionamientos ellos tienen otro abogado que se ocupo de ese asunto y que yo sepa, me 
entere, basicamente fue por el escandalo que hubo al respecto. Pero yo me dedic6, basicamente 
a temas de tierras, y eso es lo que yo hago para vivir. Si toda esta gente que lamentablemente, 
ese el problema de vivir en un pais tan pequefio, esta relacionada, directa o indirectamente, yo 
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estoy segura que si sigue buscando encontrara mas gente que tendra contratos en el PAN, que 
tendra contratos, en quien sabe en cuantas cosas mas. Porque eso es lo mio. 

(P) A nosotros solo nos interesa el caso del magistrado Alejandro Moncada Luna. 

(R) Bueno. Yo en el caso de Corcione, usted investigaria mejor, porque la verdad que el senor 
Nicolas Corcione es bien duro, asf que cobrar esa cuenta a mf cost6 muchisimo tiempo. 
iMuchisimo tiempo! Y tuve que amenazarle de dejar el caso, porque sino no me pagaba. 

(P) sr, pero en resumen, los dep6sitos que se hacen a CUBEMU, y los dep6sitos que se 
hacen a SARELAN, como se lo he podido demostrar, provienen de recursos de 
contratistas ... 

(R) Pero no todo el dinero ... 

(P) ... del 6rgano Judicial, hacen llegar ... 

(R) No todo el dinero. 

(P) ... a REYNA Y AS0CIAD0S. 

(R) No todo el dinero. 

(P) lNo todo el dinero ... 

(R) No todo el dinero 

(P) ... entr6 a REYNA Y AS0CIAD0S fue a la cuenta de Alejandro Moncada Luna? 

(R) Para nada, ni todo el dinero que deposit6 en esta cuenta son de contratistas. 

(P) Pero sr todo el dinero que REYNA Y AS0CIAD0S le hace ingresar a la cuentas, con 
excepci6n ... 

(R) No son de contratistas. 

(P) ... de Alexandre Tchervonny -a quien qliisieramos poder entrevistar- con excepci6n de 
todos los ingresos que se hicieron a esta cuenta, relacionadas con Alejandro Moncada 
Luna, que provenfan de REYNA Y ASOCIADOS fueron financiados pro contratistas del 
6rgano Judicial. 

(R) Que cosa mas horrible, es lo Cmico que le puedo decir ... 

(P) Durante el periodo en que Alejandro Moncada Luna era el presidente del 6rgano 
Judicial. 

(R) Sinceramente, el hecho que yo tenga ... 

LICENCIADO ORLANDO ANTONI<>. BARSALLO: Seftor Fiscal, como esta es una 
entrevista, quiza, me p·ueda p·e"-1itir una.obse,rvaci6,n.!_'tilad~ .ma~ en forma general, aqur lo 
que hay que mencionar es I,;> sigulente. REYNA y: ASQ&IADOS recibfa dineros de gente 
que le debfa, que esta demostrado. Fu!~no,de'•ta1, me debfa tanto, me pag6 con plata de 
quien, eso es otro problema 'que se pliede investigar~- - ·- . . 

(R) A mi lo que me importa es que me paguen. 

LICENCIAD0 ORLANDO ANTONIO B~RSAlL0: Y ·con esa plata que REYNA Y 
ASOCIADOS recib£a ·p~gaba a, otra eryipresa a quien~s•~0o~ le-,debfa-en concepto de una 
compra. Todo debidamente ... 

{P) Esa es la versi6n de REYNA Y ASOCIADOS. 

(R) Eso es lo que sustenta mis evidencias, yes a lo que me he dedicado desde muches arias. 

LICENCIAD0 . ORLANDO ANTONIO BARSALLO:- ·Por ejel'J'!plQ, con . la cuesti6n de los 
dep6sitos .si hay un problema bancario, sl dieron: el, original, sj di~ro_n una copia, a ese 
banco hay que, deben votar a la cajera gue dio esps .. recibos, ese es un problema 
administrativo, con el perd6n ... 

(R) Y si hubiese algun morbo con respecto a esto, para que los hubiera traido. No tiene sentido. 
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(P) Eso podemos comentarlo una vez que termina la entrevista, Licenciado. Como quiera 
que esta es una entrevista del fiscal. 

lllSEtiG®;>;C:>l@mNll>.GmNffi,0,Nl®BjR-&M!l!GDNaaatmaffl[i1'aJW,olffi'gifes)'lleYp'.e'jtlfp'.effiiliol 

(P) Nosotros entendemos la versi6n de REYNA Y ASOCIADOS. 

(R) O sea, ustedes tienen que investigar. 

(P) A nosotros como fiscalra no nos satisfacen estas explicaciones y eso va a quedar en 
todo caso, en su momento, a criterio de, en el caso del senor Moncada Luna del ente 
jurisdiccional, aqui en el 6rgano Legislative, y en el caso de las personas involucradas en 
su momento, del Ministerio Publico y del Organo Judicial, que son los que tienen la 
competencia en todo caso para realizar ... 

(R) Exactamente, y yo no tengo ninguna preocupaci6n al respecto, porque yo tengo para probar 
suficientes movimientos en mis cuentas para demostrar que yo me dedico a esto desde 1999. 

(P) sr. 

(R) Esto no es una .. . 

(P) Para dedicarse .. . 

(R) jOejeme terminar, par favor! Mi empresa no es una empresa de papel, mi empresa es una 
empresa que tiene aiios dedicandose a eso y ... jdejeme terminar Doctor!, y si yo tengo clientes 
que son constructores que se dedican a esto, pues bien. No puedo decirle mas nada, sabre todo, 
porque jamas he manejado nada que tenga que ver con la Corte jnunca! Nuuunca maneje nada 
de contratos relacionados con eso. Los pocos contratos con el Estado que maneje, 
lamentablemente no me fue bien, y fue en otras entidades. jlamentablemente! Que yo utilice las 
dineros que le deben a mi cliente para pagar cosas en base a las instrucciones que me da un 
grupo de gente que esta siendo investigada, o sea, no estariamos hablando de esto, si esta 
gente no estuviera metida en esta investigaci6n. Esa es la realidad. Mis actividades en Isla del 
Rey estan plenamente probadas, y el Ministerio Publico cuando lo vaya a investigar encontrara 
de todo, pro eso no tengo ningun problema. En cuanto a la Compraventa, nosotros tenemos que 
cerrar esta compraventa y cuando se cierre el Ministerio Publico lo unico que me va a decir: "ah, 
se hizo una compraventa", porque eso es lo que corresponde y todavia me deben quinientos mil 
d61ares (B/. 500,000.00) y este proceso a mi me esta costando esa plata. Esa es la realidad. Y 
aqui adjunto las documentos relacionados con la finca, donde dice lo de las gravamenes. Alli 
dice que esta, la cancelaci6n esta suspendida, faltaba un Paz y Salvo, pero ya esta a punto de 
ser liberada. Esa fue ingresada el 2 de diciembre, pero se pag6 antes. 

{P) Si. Permitame el contrato. Este contrato de promesa de compraventa tiene fecha 2 de 
abril de 2013, firmado entre Maria Gabriela Reyna L6pezy ... 

(R) Y el representante legal de esa sociedad. 

{P) Y el representante legal de PUNELA DELOPMENT CORPORATION, es Luis Montano ... 

(R) A quien no conozco tampoco, porque yo ese documento se lo deje al seiior Frankie. 

(P) Es con una sociedad ... 

(R) PUNELA ... 

{P) ... totalmente distinta a quien le hace la transferencia o el dep6sito, le gira el cheque de 
gerencia ... 

(R) Es que yo no estoy segura que PUNELA tiene cuenta. No estoy segura que PUNELA tenga 
cuenta bancaria. 

{P) lusted emiti6 alguna constancia? 

(R) Elias tienen el recibido de los cheques. 0 sea, yo tengo copia de las cheques, y ellos tienen 
recibido par mf. 

(P) Recibido de los cheques. 

(R)Sf. 

(P) Y entonces lC6mo acreditaba PUNELA DEVELOPMENT CORPORATION que se haya 
dado ... ? 
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(R) Eso no es nada raro, o sea, recibir pagos de una tercera cuenta, yo hago pagos a terceros 
todo el tiempo, y yo no soy, REYNA Y ASOCIADOS no es el que tiene el contrato de 
Compraventa. Eso no es nada raro, eso es bastante normal, sobre todo, en un sistema bancario 
como el nuestro donde la gente tiene sociedades para·tener cuentas. Y sociedades para tener 
propiedades. 

(P) Si pudiera explicamos un poco la relaci6n que hay entre PUNELA DEVELOPMENT 
CORPORATION y quien le gira el cheque PR SOLUTION. 

(R) 0 sea, que yo sepa todo pertenece a la misma gente. Yo fui... 

(P) O sea, quien fue a hacer la ... 

(R) Yo fui a la oficina, para que sepa ... 

(P) ... operaci6n es el senor Frankie. 

(R) Yo fui a la oficina de Frankie, ellos me enseiiaron su estado de cuenta donde de una 
sociedad en ese momento, donde ellos tenian 8 millones de d61ares. Asi que yo no tenia ningun 
inconveniente. A mi no me importa de d6nde me paguen, a mi lo que me importa es que me 
paguen, y yo le recibl los dos cheques, y le firme de recibido. 

(P) El senor Frankie L6pez, tusted tiene el telefono de el? 

(R) SL (Leda una copia de la tarjeta con los datos de Frankie L6pez). 

(P) Frankie ... 

(R) Porque mejor no le saca copia a la tarjeta. 

(P) tNo tiene el celular de el? 

(R) El celular de Frankie, espere un momentito. (Lo busca en sus contactos de ce/ular). Tengo 
el e-mail. 

(P) Bueno, aqur es  tN~ tiene el celular, entonces? 

(R) Le acabo de mandar un mensaje, para ver si me lo manda. Yo tengo es el e-mail. Si llama es 
a la oficina. 

Siendo las 3:58 P.M. del dia de hoy, 27 de enero de 2015, damos por concluida esta entrevista. 

EL ENTREVISTADO ____________ _ 
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